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Ei historisk 
Samskipnad
Studentene har faktisk en 
gang hatt styreflertallet i 
sin egen Samskipnad. Un
der husleieboikotten i -75 
tok Kirke- og undervis
ningsdepartementet fra 
studentene denne myn
digheten. Dette gjorde de 
ved ganske enkelt å for
andre sammensetninga i 
styret. Styresammen- 
setninga blei vedtatt av 
KUD, gjennomført av 
KUD og spørsmålet er om 
ikke styret i dag fungerer 
som KUDs forlenga arm.

Styret som er Sam- 
skipnadens høyeste organ 
har i dag 10 medlemmer: 
4 studentrepresentanter, 
2 valgt av de ansatte, 2 
oppnevnt av universitetet 
og 2 oppnevnt av KUD. 
Vinteren -76 kom det til 
konfrontasjoner mellom 
studenter og lederne for 
deres egen Samskipnad. 
Striden gjaldt i bunn og 
grunn studentrepresen
tantenes rett og plikt til å 
informere medstudentene 
gjennom allmøter og stu
dentavisa om hva som 
skjedde i styret. Sam- 
skipnadens ledelse grep 
den gang til politimeto
den. Universitetsdirektør 
Haugli, sjøl tidligere po
liti, sendte politmester 
Gjerdrum og 8 politifolk 
på studentene. Men det 
var tydeligvis ikke nok. 
Haugli, Kaldhol og KUDs 
representant Eilertsen 
gikk berserk sjøl'også. Ei
lertsen tok kvelertak på 
en student og slapp ikke 
før han blei revet løs. 
Haugli, tydeligvis kjent i 
terminologien, ropte

Arrester ham
— Legg ham i jern
— Ta ham
I samme anledning gikk 
Haugli klart inn for en 
disiplinærlov.
«... nå ser vi hvor hjelpe
løse vi er uten et disipli- 
nærreglement». Studente
ne svarte med demon
strasjoner. I «kvitboka» 
som omhandler hendelse
ne, leser vi: «Demonstra
sjonene var et klart 
uttrykk for den store av
skyen blant studenter og 
andre mot politivolden.

Den gangen blei et stu
dentkrav :

— Haugli vekk fra uni
versitetet.

Haugli er i dag tilbake 
som Universitetsdirektør.

Dette er i grunnen be
tegnende for situasjonen.

Kanskje var det med 
politiaksjonen den gang 
at vinden snudde og plut
selig blåste studentene 
rett i fjeset. Etter -76 har 
kurven for studentenes 
«demokratiske medbe
stemmelsesrett vært for 
nedadgående.

Berit

Langslet-lappen, et fikenblad
Resultatet av husleieboi
kotten tidlig i vårsemes
teret ble en ekstraordinær 
bevilgning på 5 millioner 
kroner på landsbasis. Av 
dette beløpet er kroner 
265 000,- tildelt Studen
tsamskipnaden i Tromsø.

Under Sak 82/81 ble det 
fattet følgende vedtak i 
studentsamskipnadsty- 
ret:

«Dersom det oppnås re
duserte utgifter på hus
banklån, vil leiene bli 
automatisk satt ned til
svarende.»

Ifølge dette vedtaket 
kunne det altså se ut som 
om leieboerne ved Sam- 
skipnadens boliger ville 
få et tilskudd på kr. 50,- pr 
romleieenhet pr. måned 
for 1982.

Men akk, det er dyrt å 
aksjonere. «Straffen» for 
husleieboikotten ble et 
«gebyr» på kr. 30 000,- 
som Samskipnaden be
regner seg for ekstraordi
nære kassakredittrenter. 
I sak 88/82 fra administ
rasjonen ved Bjørn Kald- 
hoel heter det:

I dusjen IHmmmmm
Trond Høvik har dusja.

Ingen sensasjon akkurat, 
men litt spesielt allikevel, 
for det hele skjedde i regi av 
Kaldhol & co.

Sammen med tre andre 
studenter utgjorde han det 
utsendte dusjeteamet som 
testa den «nye» dusjen Sam
skipnaden lanserer med 
brask og bram.

— Fortell, fortell, Trond!
— Det var kameraten til 

Kaldhol, Weigård, som spur
te om vi kunne teste denne 
dusjen. Kaldhol ville ikke 
foreta denne forandringa på

«Etter styrets tidligere 
forutsetninger skulle ek
straordinære kassakre
dittrenter som følge av 
husleieboikotten dekkes 
av det tilskott som er 
gitt.»

Vi står altså igjen med 
kroner 235 000,-, dvs. kr. 
38,01 pr. romleieenhet pr. 
måned, for året 1982.

Ifølge tidligere vedtak 
skulle altså de ekstraordi
nære tilskuddsmidlene 
utbetales til leieboerne di
rekte. Nå har imidlertid 
samskipnaden vurdert 
saken på nytt, og stiller 
med 2 alternativ i tillegg 
til alternativ 1 som gjel
der direkte utbetaling.

Alternativ 2 baserer 
seg på å bruke pengene til 
vedlikeholdsformål. I 
denne forbindelse er det 
spesielt nevnt Øvre Brei- 
vang og Prestvang som 
trenger vedlikehold.

Det 3. og siste alternati
vet baserer seg på å bru
ke pengene til investering 
i energisparetiltak.

Spørsmålet er hvordan 
pengene best mulig kan

dusjene uten å ha spurt stu
dentene først. Det ville bare 
bli bråk, sa han.

— Hvordan var dusjen; 
tre tynne stråler i ryggen?

— Nei, det var en riktig 
bra dusj. Dusjhodet var skif
ta ut, og strålene var tynne
re, men jevnere fordelt.

Kaldhol sa dette ville si 
mye energi spart, og at disse 
nye dusjhodene fort ville væ
re innsparte. Det gjorde godt 
med dusj og badstu, og etter 
testinga serverte Kaldhol øl 
til oss badegjester. 

brukes til studentenes 
beste.
Samskipnaden skriver i 
et notat av 5.11.82 at der
som de ekstraordinære 
tilskuddsmidlene blir di
rekte utbetalt til årets 
leieboere ville det være 
sansynlig med en husleie- 
økning på 15% pr. 1.1.83. 
Dette vil altså medføre at 
husleien for en hybel i 
samskipnadens per
manente boliger kommer 
opp i en pris på kr. 770,-.

Dersom vi ser på øk
ningen i husleien i peri
oden fra 1.1.82 til og med 
31.12.83 er den på 43%.

Dette er altså den dyst
re sannhet dersom hus- 
leieøkningen blir på 15%. 
De to andre alternativene 
fra samskipnaden repre
senterer en økning på 
.10,55% dersom noen sy
nes at det er så mye mind
re dystert (alle monner 
drar osv...) Alternativ 2 
vil redusere husleieøk- 
ningen i 1983, men vil ikke 
gi noen virkning utover 
det. Det vil bli en opp
trapping av vedlike

Hm. Det er på tale å få en 
student som styreformann i 
samskipnaden. Det må være 
en snill student. En som går 
inn for lønnsøkninger til sje
fene og husleieøkninger til 
studentene. En som er an
svarlig. De er greie de stu
dentene som sitter i sam- 
skipnadstyret nå. De greies- 
te man har hatt noen gang, 
sies det.

Den tidligere så masete in
teresse for alt mellom sam
skipnad og jord som man ble 
beæret med fra studenthold, 
har nå heldigvis roet seg 

holdet, men bare for det 
kommende året. Det 3. al
ternativet baserer seg på 
å skifte dusjhoder og/el- 
ler regulering av ventila- 
sjonsvifter. Fordelen med 
dette forslaget er at det 
vil gi en varig virkning .

«Den reile virkningen 
vil øke år for år så lenge 

v energiprisene stiger mer 
enn generell inflasjon 
skulle tilsi», skriver sam
skipnaden.

* Administrasjonen gir 
klart uttrykk for at de 
ønsker gjennomføring av 
alternativ 3.

Slik de fremstiller sa
ken er det ikke noe tvil om 
at alternativ 3 represente
rer det beste alternativet. 
Vi får bare håpe at det 
ikke plutselig dukker opp 
ekstraordinære utgifter. 
Vi må vel bare stole på 
samskipnaden eller hva?

Tone

ned. Nå drives studentpoli
tikken av ansvarlige stu- 
dehtpolitikere med møte- 
godtgjørelse. En langt heldi
gere løsning.

I Oslo hadde studentene en 
utmerket mann i Finn T. Si
monsen. Dessverre vet man 
ikke der å sette den rette pris 
på de rette folk. Men her i 
Tromsø er forholdene mind
re og mer gemyttlige. Her 
kan samskipnadens forret
ninger løses på en hensikts
messig måte. Uten drama
tikk.

Vi er alle 
like

-men noen 
er jo 

likere, da!
I november vedtok Sam- 
skipnadsstyret admini
strasjonens forslag til bud
sjett for -83.

Dette innebærer 2 lønns
trinn i økning på sjefsregu 
lativet. Samskipnadens øvri
ge ansatte får 1 lønnstrinn. 
Bundet av Studentrådet 
stemte studentrepresentan
tene mot dette forslaget. Men 
studentene har som kjent 
ikke så mye de skulle sagt i 
denne forsamlinga.

Så kan vi jo sitte her og klø 
oss i hodet og lure på Når le
derne i vår samskipnad blei 
sjefer, og Hvor vi var da.

Jo, opphavet til det hele 
finnes i «organisasjonsplan, 
stillingsbetegnelser og lønns- 
ansettelser for ledere ved 
Samskipnaden og Unibok) 
(Møte nr. 1/77 sak 13/77).

Denne kom altså i -77, ikke 
så lenge etter at det brysom
me studentflertallet i styret 
var fjerna. Vi sakser en del 
av dette. Den gangen det ble 
utsendt til styremedlem
mene blei det stempla FOR
TROLIG .. vi skjønner vel 
hvorfor??
II. STILLINGSBETEGNEL
SER OG LØNNSPLAS
SERINGER.

Forhandlingsutvalget sluttei 
seg fullt ut til kontorsjef 
Kaldhols notat, og innstiller 
følgende:
1. Kontorsjef Kaldhol som 

idag lønnes i ltr. 25, men 
skulle etter Statens lønns
plan som kontorsjef hatt 
ltr. 26, gis tittel som Direk
tør og lønnes i ltr. 29.

2. Økonomisjef Bøe som 
idag lønnes i ltr. 20, gis tit
tel Økonomisjef, og lønnes 
i ltr. 24. Her øker ansvaret 
betydelig, både for økono 
miforvaltningen inklusiv 
anvisningsmyndighet, 
kontorfunksjonen og per 
sonalforvaltningen.

3. Bokhandler Antonsei 
som idag lønnes i ltr. 22 
gis tittel som Bokhandels 
jef, og lønnes i ltr. 23. In 
gen endringer hva angåi 
funksjon og ansvar.

4. Avdelingsleder Storåke 
som idag lønnes i ltr. 21 
gis tittel som Kantinesje 
og lønnes i ltr. 23. Inge; 
endring hva angår funk 
sjon og ansvar.

5. Sekretær Leiulfsrud son 
idag lønnes i ltr. 16, gis tit

• tel Sekretariatleder, o( 
lønnes i ltr. 19.

Vel, trikset med internt opp 
rykk, endra stillingsbetegn 
else eller hva en nå velger i 
kalle det, blei i hvert fall opp 
brukt med dette. For hvilker 
utvidelse finnes vel til titlen« 
direktør, sjef og leder??

Kanskje Kaldhol vet råd 
— vi merker oss i alle fall a 
han har innhenta opplysning 
er fra andre Samskipnader 
Der kalles Direktøren Ad
ministrerende Direktør 
nemlig.

Tenk på det, og husk p 
sjefsregulativet neste gan 
semesteravgifta, husleia el 
ler kantineprisene stiger.

Ber
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LEDER:
Studentsamskipnadens ledelse er i ferd 
med å få et rent aristokratisk preg, hva gjel
der titler så vel som lønnsnivå.

Samskipnaden skal være studentenes vel
ferdsorganisasjon, og den skal drives be
driftsøkonomisk sunt. Det er klart at disse to 
hensyn kan komme til å kollidere. Men den 
vanskelig forståelige adling av sjefssjiktet i 
den allerede topptunge bedriften gir ikke inn
trykk av å ha noe å gjøre verken med be
driftsøkonomisk sunnhet eller studentvel
ferd. Og når de vanlige ansatte i samskip
naden må nøye seg med beskjedne lønnsøk- 
ninger, og studentene må ut med stadig mer 
for samskipnadens varer og tjenester, virker 
denne raushet overfor ledelsen påfallende.

Studentavisa setter i dette nummer søkelys 
på Åsgård og psykiatrien. Et kjernepunkt i 
diskusjonen om Asgård er om krisetilstande
ne som til tider har hersket ved institusjonen 
bare skyldes økonomiske innstramminger og 
mangelen på kvalifisert personale.

Vi mener våre artikler viser at den ad
ministrative ledelsen ikke kan sies å være 
helt uten ansvar for tilstandene.

Vi tror prioriteringene ved nedskjæringer, 
og til tider en manglende vilje til å støtte/føl- 
ge opp reformer har vært medvirkende til 
den onde sirkelen institusjonen har vært inne 
i. Heller ikke sykehusadministrasjonen i fyl
ket kan si seg fri for ansvar.

Likevel må en ikke glemme at det også fin
nes et politisk ansvar. Det eneste vettuge, 
krisetilstand eller ei, hadde vært om så vel 
fylkes- som rikspolitikere gikk inn for en 
sterk økonomisk opprioritering av det psyki
ske helsevernet og en rask nedbygging av 
storinstitusjonene. Men det skaffer vel ikke 
velgere?

Tegner Vigdis Ludvigsen

L
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J Ja, bare sitt ned — men 
I først et øyeblikks stillhet. 
? Her ved stambordet skal vi 
I ikke ha noe slags alternativ
■ jul. Den første juleølen, den 
I drikker vi med andakt
• mens vi minnes Basus- 
I jernet og så alle disse eng-
■ lene i hvite nattkjoler, ahh!

Jeg hører forresten det
■ har vært pratet en del dritt 
I om meg på instituttet i det
■ siste, jeg er liksom ikke 
I helt å jour med semester-
■ oppgaven. Men pin i deg 
I den siste rødgylne dråpen 
I så skal du få høre den nå, ut 
i med øra — her kommer’n,
* muntlig:
IHrrm. . . Det er en kjent 

sak at sosiale subkulturer 
Iskaper egne kodespråk.

Disse tjener til å skille 
I innvidde fra uinnvidde og 
I avspeiler også generelt 
! særdrag i subkulturen i for- 
I hold til den omliggende so- 
J siale kontekst.

Vel, her er det som kjent 
■ både subb og kultur, ergo: 
I kode. Ok, ok, jeg hører du 
■ sier at vi, vi prater da bare 
I om politikk og livet og sam- 
■ funnet og faget og greier — 
I det er nettopp der du tar 
■ feil. 10 år bak stambordet 
I har båret frukter, jeg leser 
■ naive førstesemestersinn 
I og garvete hjelpelærerpsy- 
a ker like lett, jeg kan nemlig 
I kodene. Ta f.eks. følgende 
, samtale:

Han: Jeg likte innlegget 
|_ditt på Habermas-semina- 
■ ret, det virket veldig gjen- 
■ nomarbeidet.

Tolkning: Og så likte 
■ jeg puppene dine under den 
I tynne T-skjorta.

Hun: Jeg bare skreiv av 
I en artikkel, jeg veit ikke 

noe om Habermas.
Tolkning: Hva er nå 

I dette for en fyr?■
I■

NY GIV FOR TSI!
Tromsø-studentenes idretts
lag har hatt årsmøte, og har 
valgt ny tt styre. Det nye sty
ret tar sikte på å få laget ut 
av dødvanne ved å bedre or
ganiseringa av de gruppene 
som allerede eksisterer — 
volleyball, aikido, judo og 
fotball — og ta initiativet til 
at det biir satt i gang bl.a. 
joggegruppe og basketball
gruppe.

Årsmøtet påla det nye sty
ret å utarbeide en ny organi
sasjonsstruktur for TSI med 
skikkelig organisering av de

1’4 FAGPLjKK
I

I
Han: Jeg har Erkennt- 

niss und interresse, jeg kan | 
jo komme innom med den ■ 
en kveld.

Tolkning: Og så kan vi J 
kanskje. . .

Hun: Jeg tror ikke jeg , 
kan gi meg til å lære tysk i 
en uke før samfunnsfag- ■ 
eksamen.

Tolkning: Stikk av din ■ 
tomsing!

Han: Jeg har flere bøker I 
jeg, bare si fra hvis du sav- J 
ner noe.

Tolkning: Jeg gjør hva ! 
som helst for å få foten in- I 
nenfor døra.

Hun: Studerer han ka- I 
meraten din med det svar- ■ 
te krusete håret også her i | 
byen?

Tolkning: Han så ut til å | 
være mer mannfolk enn du ■ 
noen gang kan bli.

Han: Nei. . . han var ba- ■ 
re på besøk, dro i dag.

Tolkning: Alltid tenner ■ 
alle jentene på Bjarne, fa- ] 
en og!

Hun: A.
Tolkning: Helvete, hel- , 

vete, faen i helvete.
Han: Jeg har endel feite J 

skiver også. . .
Tolkning: Vær så J

snill. . .
Hun: Ha’kke platespil- ■ 

ler.
Tolkning: Alltid blir jeg ■ 

sittende med de treigeste J 
typene.

Nå ble visst dette en hel- ■ 
ler trasig historie når ko- ■ 
den først var knekt, men ■ 
alt for vitenskapen, og ne- I 
ver mind som havet sier. ! 
Selv må jeg komme meg ut I 
i dagsmørket, jeg har pla- ! 
ner om Rorbuferie denne I 
jula, om du skjønner ko- J 
den.

GUL JOD!
■ 
I

enkelte gruppene, og desen
tralisert drift og til dels også 
økonomi.

Det betyr bl.a. at dersom 
DU har ønske om å sette i 
gang med en idrett som ennå 
ikke eksisterer i TSIs regi, 
så bør du tromme sammen 
en håndfull interesserte per
soner og henvende deg til 
styret, der du kan få hjelp 
både til organisering og med 
økonomi.

Det nye styret består av: 
Leder Lise Balteskard —

Dette er en ny spalte, beregnet på inn
slag om nye fagtilbud, endringer i opp
legg, suksesser og fiaskoer, stoff som 
ikke er egnet til grundigere omtale i 
første omgang.

For å få denne spalten til å fungere, 
er det viktig at vi får tips og bidrag. 
Snakk med noen i redaksjonen, lever 
en skriftlig beskjed, eller ring 81 715 
tirsdager kl. 18 —19.

Krise og stengte 
dører på SLUT

På sykepleierlærerutdan- 
ningen ble det ikke tatt opp 
studenter ved siste opptak. 
Grunnen til dette var at man 
sliter med en underkvali- 
fisert og underbemannet læ
rerstab. En av de vitenska
pelige stillingene står tom, 
og har av ukjente grunner 
gjort det lenge. Samtidig ar
beider flere av lærerne med 
å kvalifisere seg til de stil
lingene de allerede har. Det
te og flere andre forhold har 
skapt en vanskelig situasjon 
for studentene. Studentavisa 
vil komme tilbake til saken.

■ ' ' <-_

Medisin og 
sosiologi

Medisin-studiet i Tromsø er 
for tiden under revisjon. I 
denne forbindelse blir spe
sielt sosiologi-undervisning- 
ens plass i studiet diskutert.

Motivasjon eller kanskje 
heller mangel på motiva
sjon, hos de ferske medisi- 
nerstudentene, er et nøk
kelord i denne forbindelse. 
Y. Løchen skriver i An- 

Ved å benytte vår lånekassekonto 
behøver du ikke å spenne inn 

på livremmen.

volleyball (IMB)
Sekr. Kåre Nilsen — aikido 
(IBG)
Kass. Hilde Toften — volley
ball (IMR/IBG)
Styremedl. Willy Godtlieb- 
sen - fotball (IFF)
Styremedl. Terje Ødegaard 
- judo (ISV)
Se ellers i første nummer av 
studentavisa over jul, der vi 
vil presentere de gruppene 
som allerede finnes, og inter
vjue den nye lederen. 

drimne 4/82: «Vi skal godta 
og forsvare oss mot vurde
ringer som ofte hviler på et 
spinkelt grunnlag og som vi
ser at det var uvilje mot sosi
ologi i medisinerstudiet selv 
før undervisningen settes i 
gang.»

Det ser altså ut til at ISV 
resignerer, og går inn for å 
flytte sosiologi-undervis- 
ningen til et senere stadium i 
studiet. Det er vel sannsyn
lig at ISV ikke vil møte mot
stand på et slikt forslag!

Sosialøkonomi 
mellomfag?

Grunnfaget i sosialøkonomi i 
Tromsø har ennå ikke av
holdt sin første eksamen. Li
kevel er det stor interesse 
blant grunnfagsstudentene 
for en utvidelse av faget — et 
mellomfagstilbud.

Det er ikke tvil om at 
grunnfaget har hatt visse 
svangerskapsvansker. Men 
det ser ut til å være stor in
teresse for et mellomfagstil
legg, noe en underskriftsliste 
har vist. Blant undervis
ningspersonellet på IFF er 
det heller liten interesse for

mellomfaget. Som be
grunnelse er blant annet 
oppgitt at det er for dårlig 
romkapasitet. Dette har 
riktignok blitt tilbakevist av 
studenter som viste til at det 
var ledige undervisnings
lokaler på UB.

Saken skal nå opp til be

SPAREBANKEN

NORD
«Lånekasse-konto» 

handling i universitetssty
ret.

Psykologi grunnfag
I januar 1983 er det oppstart 
av psykologi grunnfag. Det 
har lenge stått på tilsetting
er i den ene toppstillinga og 
de to mellomstillingene som 
blei oppretta. Disse er nå be 
satt. Frode Strømnes har 
toppstillinga. Faget biir ei 
innføring i psykologiens ten
kemåte og vitenskap. En vil 
ta sikte på kjennskap til psy
kologihistorie og -teori. Det 
vil bli fordypning i 1 av 3 em
neområder:
1. Arbeids- og organisasjons

psykologi.
2. Komparativ kulturpsy

kologi.
3. Økologisk psykologi.
Dette biir et 1-årig fag, noen 
videre utbygging er ikke ak
tuell. Undervisningen vil i 
hovedsak foregå på ISV < 
(Odd Berg-bygget).

Og det er populært. 38 sø
kere meldte seg til 25 pias
ser. Alle vil i utgangspunktet | 
bli tilbudt plass.
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ingen siviløkonomutdanning i Tromso
En arbeidsgruppe som har vært nedsatt for å se på utdan
ningen av siviløkonomer i Norge, har lagt fram sin innstil
ling. Den legger opp til en betydelig økning av antall stu
dieplasser for siviløkonomer. For nordnorges vedkom
mende er det planlagt 100-150 studieplasser pr. årskull. 
(Studiet er 4-årig). Arbeidsgruppa har imidlertid konklu
dert med at utdanninga bør foregå ved Nordland distrikts
høyskole i Bodø, og ikke ved universitetet i Tromsø. Dette 

har føtt til endel skuffede reaksjoner. Rektor Helge Stals- 
berg har f .eks. gitt ganske skarpe uttalelser til dagspressen 
i sakens anledning.

Mens økonomiutdanning ofte bare gir assosiasjoner til 
velsminkede banklokaler, lukter økonomiutdanninga i 
Tromsø umiskjennelig fisk. En siviløkonomutdannelse ville 
ikke få noen direkte sammenheng med den nåværende øko- 
nomutdanning i Tromsø.

Jan Henry T. Olsen er økono
mistudent. Hans reaksjon på 
komite-innstillinga om å leg
ge siviløkonomutdanninga i 
Nord-Norge til DH Bodø er 
klart negativ.

— Jeg er skuffet, det var 
ikke det heldigste valget. 
Det finnes ingen objektivitet. 
Men jeg synes debatten til nå 
har holdt seg på den ene yt
terligheten av subjektivis
men, nemlig ensidigheta. 
Hvis vi skal forsøke å se det 
fra den andre ytterligheta av 
subjektivismen, flersidighe- 
ta, så er det flere ting som 
taler til fordel både for Bodø 
og Tromsø. Men vi må trek
ke flere forhold inn i dette 
bildet. Den høyere utdan

ninga i Norge bygger på uni
versitet og distriktshøysko
ler. Fram til i dag har myn
dighetene ment at utbygging 
av distriktshøyskolenes un
dervisning og forskning, 
ikke må gå ut over etablerte 
universitetsmiljø, eller gå på 
bekostning av dem. Man har 
hele tida ment at DHs utdan
ningsnivå skulle ha en klar 
begrensning oppad. Dersom 
myndighetene nå skulle leg
ge siviløkonomutdanninga 
til DH Bodø, ville det være et 
klart brudd på dette prin
sippet. Det vil på sikt kunne 
få betydning for hele for
holdet mellom universitet og 
distriktshøyskoler.

Dette er imidlertid en rent 

politisk avgjørelse. Hva po
litikerne ikke kan kontrolle
re, er den svært heldige ko
blinga som høyere økonomi
studenter ville kunne få ved 
å legge økonomistudiet til et 
sted hvor det allerede er et 
velutviklet miljp innen fis
keriøkonomi, regionaløkono
mi, et velutvikla datafag
miljø og sist men ikke minst, 
kanskje norges fremste 
forskningsmiljø innafor regi
onal utvikling/lokalsam- 
funnsf orskning.

En kobling mellom høyere 
økonomiutdanning og de 
ovennevnte disipliner vil væ
re av uvurderlig betydning 
av to grunner:
1. Det er skreddersydd for 
nordnorske virksomheter og 
næringsliv. Man kjenner for
hold og problemer.
2. Man vil dermed delta i en 
teoriutvikling som ennå ikke 
har funnet sin endelige form, 
i skjæringspunktet markeds- 
økonomi/regionalteori/ 
sosiologi. For å få disse for
deler bør siviløkonomistu- 
diet være heri

Sier Jan Henry T. Olsen. 
Det er uklart hvor stor sann
synligheten er for at Tromsø 
kan få studiet. Og synspunk
tene er delte på hvorvidt 
man ønsker det.

Siviløkonomutdanninga i 
Nord-Norge bør foregå her, 
mener Jan Henry T. Olsen. 

Anders Dedekan er dosent 
på IFF. Han forklarer at det 
har vært et ønske fra di
striktshøyskolene om å få 
siviløkonomutdanning for å 
gjøre overgangen mellom 
DH-studiet og siv.øk. 
utdannelse lettere. Vi spør 
om han er overrasket over 
utfallet saken ser ut til å få.

— Nei, DH Bodø har enga
sjert seg sterkt og lenge i 
denne saken. Og bare kom
iteens sammensetning gir 
stemmer for Bodø.

— Vil det si at du er skep
tisk til komiteen?

— Nei. Komiteen skulle 
vurdere siviløkonomutdan
ninga i Norge overhodet. Det 
er det den har gjort. Og Bodø 
hadde engasjert ség lenge 
før Tromsø kom inn i bildet.

— Hvordan går det med 
økonomiutdanninga i
Tromsø nå?

— UiTø må få mere økono
miutdanning for å øke bred
den og sikre rekruttering. 
Nye økonomifag er i første 
omgang sosialøkonomi mel
lomfag. Seinere også hoved
fag. Det er jo noe som rykker 
mye nærmere hvis siviløko
nomutdanninga ikke kom
mer hit. Men saken er jo ikke 
avgjordt enda.

Her er fisk hovedemnet! An
ders Dedekan og «Lofotfiske 
1981, svart hav» av Gunn 
Harbiz.

— Er det et nytt gjen
nombrudd for distrikts
høyskolene på gang?

— Nei, dette får neppe 
ringvirkninger. Man får smi
digere overganger innen 
DH-systemet men det er 
ikke noe prinsipielt nederlag 
for universitetet. Norges 
Handelshøyskole og bedrifts
økonomisk institutt, som har 
siv.øk. utdanninga nå, er jo 
også selvstendige enheter 
utenfor universitetene.

— Hvordan ville siviløko
nomutdanning her innvirke 
på forholdene ?

— Det ville blitt et for
ferdelig arbeidspress. Vi er 
et institutt for fiskerifag, og 
vi er forplikta på det. Et si- 

viløkonomstudium ville bety 
en sterkere orientering mot 
ren økonomi, og mindre fisk. 
Det er tverrfagligheten som 
er det store her. Det ville gå 
ut over IFF. Her er fisk ho
vedemnet. Selvom det ikke 
er fiskeriøkonomi på ele
mentærplan i sos.øk., er det 
fisk i miljøet. Det er lite nok 
til at alt kan være samla. 
Med siv.øk.-utdanning her, 
ville vi antakelig få et eget 
økonomisk institutt. Idag 
har vi en forpliktelse til å 
forske innafor fiskeri, det vil 
ikke kunne kreves på et øko
nomisk institutt.

Om opptaks
regler til 
medisinstudiet
Det har lenge vært tydelig at 
eksisterende opptaksregler 
har utspilt sin rolle. Poeng- 
grensen ved opptak har nådd 
absurde høyder, og hundre
vis av kvalifiserte søkere- 
kommer aldri i betraktning 
ved opptak. I dag konkurre
rer søkere til medisinstudiet 
med hverandre på grunnlag 
av en poengsum som hoved
sakelig bestemmes av ka
rakterer fra den videregå
ende skole. Man kan få til
leggspoeng for praksis i in
stitusjon og for enkelte uni
versitetsfag. Det er rimelig 
å anta at mulighetene til å 
oppnå høye skolepoeng og 
tilleggspoeng fordeler seg 
ujevnt i befolkningen med 
hensyn på kjønn, sosioøkono
misk gruppe og geografisk 
tilhørighet.

Poenggrensen varierer 
fra år til år, dvs. at den sti
ger stadig, og det kan være 
vanskelig å forutsi hvor 
grensen vil ligge ved neste 
års opptak. Det kan nevnes 
at opptakspoengsummen i år 
i Tromsø var 119 for sømors- 
ke, og 117 for nordnorske sø
kere i gruppe B (gruppe B = 
skolepoeng + tilleggspo
eng).

Det vil si at en måtte f.eks. 
ha henholdsvis 103/101 skole
poeng fra den videregående 
skole pluss 1 års praksis på 
sykehus, og et grunnfag med 
laudabel karakter (100 skole
poeng tilsvarer bare fem- 
aieretil artium, 1 poeng i til
legg for hver sekser).

På bakgrunn av slike for

hold har det vært klart de 
siste 10 årene at vi trenger 
nye opptaksregler til me
disinstudiet. I 1972 ble det 
nedsatt en Nasjonalkomité 
som skulle utrede ulike opp
taksmodeller og virkningen 
av disse. I 1977 la komiteen 
fram sin innstilling, der den 
konkluderte med at lodd
trekning over en nedre gren
se ville være den beste løs
ningen. Komiteen pekte på 
at dette ikke ville bety noe 
prinsipielt nytt, men bare 
være en utvidelse av den 
loddtrekningen som foregår 
i dag, og som vil være nød
vendig innenfor alle opp
taksmodeller. Uansett vil 
noen bli vurdert som likt 
kvalifisert i forhold til de kri
terier som anvendes.

Samme året (1977) gikk 
allmøtet for studentene på 
medisin i Tromsø og studie
styret inn for Nasjonalkomi
teen sitt forslag. Studiesty
ret pekte på det meningsløse 
i å bruke skolepoeng på an
nen måte enn til å fastsette 
en nedre kvalifikasjons- 
grense. Dette begrunnes 
med at «forskjeller i poeng
sum ikke med rimelig sik
kerhet kan sies å reflektere 
reelle kvalifikasjonsforskjel- 
ler», og man fant det «ikke 
rimelig å preferere søkere 
med spesielt høy poengsum 
selv om dette skulle være 
uttrykk for spesielt gode in
tellektuelle kvalifikasjoner 
så lenge den nedre grense 
kunne sikre en tilstrekkelig 
intellektuell kapasitet for å 
tilfredsstille gjennomføring 
av medisinstudiet.»

Den medisinske studiepla
nen vår sier at «karakterjag 
er en dårlig motivering for 

kunnskapstilegnelse ... re
produksjon av kunnskaper 
favoriseres på bekostning av 
innsikt». Altså: Hva er det 
karakterene egentlig sier?

Dette er noe av begrunnel
sen for at vi ved våre eks
amener bare får vurdering

Kan den 
etablerte medisin 

akseptere 
T romsøf orslaget?

en Bestått eller Ikke-bestått. 
Det er altså godt nok å være 
god nok!

På tross av sterk tilslut
ning i Tromsø fikk ikke Na
sjonalkomiteen sitt forslag 
konsekvensero for opptaks
reglene her. Årsaken var at 
man primært ønsket en fel
les opptaksordning ved alle 
lærestedene, og Oslo og Ber
gen ønsket ikke loddtrek
ning. I dag har Oslo og Ber
gen lagt seg på hver sin linje, 
og muligheten for felles opp
taksregler eksisterer ikke 
lenger.

I 1979 kom et forslag fra 
Oslo (som prinsipielt ikke 
skiller seg særlig fra eksiste
rende regler), og en komite 
ble nedsatt i Tromsø for å 
vurdere dette forslaget og 
andre forslag til opptaksreg
ler. I 1981 hadde vi et åpent 
diskusjonsmøte om opp
taksregler. Høsten 1981 ned- 

satte Studiestyret en komite 
som besto av A. Forsdal, B. 
Bjorvatn og undertegnede, 
som alle var daværende eller 
tidligere medlemmer av 
opptakskomiteen. Vi fikk i 
oppgave å utarbeide hvert 
vårt forslag til hvilket ho

vedprinsipp man skulle bru
ke ved opptak. Disse tre 
prinsippforslagene skulle 
vurderes, og man skulle be
stemme seg for hvilken linje 
man skulle legge seg på i det 
videre arbeidet med å ut
forme opptaksregler.

I høst forelå da tre for
slag:

1. B. Bjorvatn legger fram 
samme forslag som Oslo 
har gått inn for: Opptak 
på grunnlag av skolepo
eng + tilleggspoeng, med 
litt andre -spesifikasjoner 
enn de reglene vi anven
der i dag. Bl.a. gjelder 
dette uspesifisert praksis/ 
utdannelse og såkalte po- 
engnivåer.

2. A. Forsdal legger fram 
forslag om opptaksprøve.

3. T. Folgerø legger fram 
forslag om loddtrekning 
blant alle kvalifiserte sø
kere, dvs. alle som oppfyl

ler et fastsatt kvalifika- 
sjonskriterium. Det er na
turlig at man venter med 
å definere kvalifikasjons- 
kriteriet til man har be
stemt seg for å arbeide vi
dere med loddtrekning 
som hovedprinsipp.
De tre ulike forslagene 

skal i nærmeste framtid be
handles på allmøtet og i 
studiestyret. Det kan se ut 
som om valget kan komme 
til å stå mellom Oslo-forsla- 
get og loddtrekning som kan
skje etter hvert burde kalles 
Tromsø-forslaget.
Argumentene mot 
Tromsø-forslaget
En av de innvendingene som 
oftest kommer fram mot 
loddtrekning som hovedprin
sipp er at vi ikke lenger vil 
ha noen garanti for at de som 
kommer inn er godt nok mo
tivert til et 6 års langt studiu- 
im.

Et annet populært argu
ment er at man mister mu
ligheten til å påvirke sin 
egen situasjon.

Noen hevder også at sø
kerne vil få mindre sjanse til 
å komme inn, dersom det 
skal være loddtrekning. Det 
er riktig: De som i dag kom
mer inn og de som står på 
vippet til å komme inn, vil få 
redusert sin sjanse fra til
nærmet de 100 prosent som 
de har i dag. Alle de andre 
søkerne vil imidlertid få 
større sjanse (de har i dag 
tilnærmet ingen sjanse for å 
komme inn).

Skal vi ikke prøve å løs
rive denne diskusjonen fra 
oss selv og vårt eget slit for å 
komme inn på medisinstu
diet, og begynne å se litt på 

gjennomsnittet av de kvali
fiserte søkerne?

I samme forbindelse må 
jeg spørre hvem det er som 
har anledning til å påvirke 
sin egen situasjon?

Har alle lik anledning til å 
samle tilleggspoeng? Det be
gynner å bli svært vanskelig 
å få praksis. Noen tilbyr seg 
å jobbe uten lønn. Har alle 
anledning til det?

Til slutt: Skolekarakterer 
har aldri vært tiltenkt å måle 
motivasjonen for å studere 
medisin. Ei heller gradering 
av studieegnethet. De måler 
prestasjoner i visse fag un
der gitte forhold. I tillegg vil 
jeg spørre om hvorfor me
disin skal være det eneste 
universitetsstudium der 
man krever beviser for moti
vasjon på forhånd. Bør ikke 
studiet i seg selv kunne sørge 
for at interessen vekkes og 
studentene stadig motiveres 
til å tilegne seg kunnskaper? 
Er ikke en søknad godt nok 
bevis på at søkeren ønsker å 
studere medisin? Må vi 
overprøve folks valg?

I dag har vi flere kvali
fiserte søkere enn vi har 
studieplasser. Det som nå 
bestemmer hvem av disse 
som får tilbud om studie
plasser er sosioøkonomiske 
forhold, kjønn og geografisk 
tilhørighet.

I et system med loddtrek
ning, vil det være tilfeldighe
tene som avgjør hvem av de 
kvalifiserte søkerne som 
kommer inn. Begrunnelsen 
er at det bør være tilfeldig 
hvem som får tilbud om 
studieplass når vi har få 
plasser og mange søkere 
som stiller likt. (Tidligere 

trykket i Andrimne nr. 4-82)
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STARTEN - IDEALISME
I dag står institusjonen Ås
gård for mange som et eks
empel på gammeldags psy
kiatri: Autoritært, sentrali- 

, sert og underbemannet. Om
kring 1961-62 da Åsgård star
tet opp var bildet nokså an
nerledes.

For den første overlegen, 
Devoid, som var blant de 
som jobbet ivrigst for opp
rettelsen av Åsgård, var det 
også et distriktspolitisk per
spektiv med institusjonen. 
Den innebar en desentrali
sering, pasienter som tid
ligere hadde måttet dra til 
Rønvik ved Bodø, hadde nå 
et behandlingstilbud mye 
nærmere hjemstedet. Også 
behandlingsmessig lå in
stitusjonen langt fremme og 
var pregej: av stor idealisme.

FOREGANGSSTEDET
Omkring 1967 ble det opp
rettet egen klinikkavdeling 
ved Åsgård for behandling 
av nevroser, behandlings
modellen var prykodyna- 
misk, i tillegg fantes det to 
psykoseavdelinger med en 
hovedsakelig medisinsk be
handlingsmodell. Dette var 
strukturen inntil 1975.
„ Fra slutten av 60-åra gikk 
Åsgård, som det første psy
kiatriske sykehuset i landet 
også over til blandete av
delinger i stedet for rene 
manns- og kvinneavdeling
er.

Fra 1970 begynte reise
virksomheten. En organiser
te team som reiste rundt og 
forsøkte med behandling i lo
kalmiljøet. Dette førte igjen 
til at personalet, særlig ved 
py skosea vdelingene, ble
opptatt av den sosiale og 
samfunnsmessige bakgrun
nen for de psykiske lidelse
ne. En var spesielt opptatt 

av å hindre at yngre lang
tidspasienter ble kronikere, 
og oppdaget at det ofte var 
mulig å unngå innleggelse 
overhodet dersom en kunne 
behandle lokalt.

En mente dette ville være 
langt bedre for mange med 
psykiske vansker enn in
stitusjonsopphold.

En var også opptatt av den 
generelle nyorienteringen 
som fant sted innen psyki
atrien i denne perioden. Ås
gård var langt fremme, så 
sent som i 1978 fikk man til
delt tre stjerner i 
«Hverdagws undersøkelse av 
psykiatri i Norge.

Fylkesplanen fra slutten 
av 70-åra gikk også inn for 
desentralisering. Og den dag 
i dag mener ledelsen at de
sentralisering er målsetting
en. (Jfr. intervju med Harry 
Eliassen).

BREMSENE PÅ
Men allerede fra midten av 
70-åra kom det signaler om 
innstramminger og ompri
oriteringer. Den økonomiske 
situasjonen i fylket ble dårli
gere. Det som ble rammet 
var ikke den typiske tungs- 
pykiatrien men klinikkav- 
delingene, og etter hvert — 
forsøkene på desentralise
ring.

— 1 1975 skjedde en omleg
ging som svekket klinikkde- 
lene noe i forhold til psyko- 
seavdelingene. Ved årsskift
et 78-79 ble en nevroseav- 
deling som fungerte svært 
bra nedlagt til fordel for en 
ny psykosepost — en post 
som forøvrig aldri ble opp
rettet. Et par forslag det var 
bred faglig enighet om — de
sentralisert team i Nord
reisa og dagsenter i Tromsø 
— kom aldri lenger enn til 
administrasjonen. (For

slaget om dagsenter var for
øvrig anbefalt av en komite 
der også administrasjons
sjefen var medlem). Et pro
sjekt som ble opprettet var 
en sosialtreningsgruppe. En 
av dem som fikk flytte i lei
lighet som følge av arbeidet 
der var Arne Simonsen. (Se 
intervju) Meningen var at

Feilmedisinering
Et grotesk eksempel på feil
medisinering ble nylig om
talt i Tromsøavisene.

Det gjaldt Ninny Olsen 
som etter et kortvarig Ås- 
gårdopphold fikk ordinert 
fjortendaglige innsprøyt
ninger av antidepressivaet 
Sinequan.

Hun opplevde kraftige bi
virkninger av medisinen 
som sløvhet, depresjon, ba
lanseproblemer og verking i 
armer og bein. 1 1980, etter ti 
år, måtte hun på grunn av 
sykdom la være å ta sprøyte
ne et par ganger, og kjente 
seg da mye friskere enn før. 
Derfor sluttet hun helt med 
sprøytene og har siden hatt 
det langt bedre, både fysisk

Overskudd
I år viser driftsbudsjettet på 
Åsgård et «overskudd» på 
seks millioner. Dette over
skuddet skyldes mangelen 
på høyt kvalifisert fagperso
nell.

Ifølge fylkets budsjett
forslag skal disse pengene 
reguleres inn i fylkets total
regnskap, altså ikke øremer
kes til noen form for psyki
atri. Dette er i helt klar strid 

denne gruppen også skulle 
følge opp de som flyttet ut av 
institusjonen, men det ble 
det liten anledning til. Den 
ble nedlagt etter 9 måneder, 
tre måneder etter at det førs
te bofellesskapet av tidligere 
pasienter ble opprettet. (Si
den er en lignende avdeling 
blitt opprettet, etter pålegg 

og psykisk.
Også i tilfeller der en ikke 

kan snakke om direkte feil
medisinering, gir medisinen 
ofte kraftige bivirkninger. 
En undersøkelse blant psyki
atriske pasienter i Bergen 
viste at 90 prosent selv opp
levde at de hadde bivirkning
er. Derfor har mange blitt 
skeptiske til medikamentbe
handling overhodet. Tidlige
re lege ved Åsgård, Georg 
Høyer, sa det slik («Klasse
kampen», 16/11): «...om eg 
sjølv skulle bli sjuk: Heng 
ein merkelapp på meg der 
det står: Gjer kva de vil, 
berre ikkje gje meg me
disin !» 

med vedtak i fylkestinget og 
helse- og sosialutvalget som 
går ut på at ved omdispone
ring innen helsesektoren 
skal en prøve å få brukt mid
lene innen denne sektoren. 
Standardheving på Åsgård 
er også politisk vedtatt og en 
prosess for å få det til er i 
gang. Det er ikke tvil om at 
pengene kunne komme godt 
med til det. 

fra sykehussjefen i Troms, 
og et par bofellesskap er 
startet opp).

KRISER
1980 var det store kriseåret. 
Det var allerede en viss per
sonalmangel, og på grunn av 
dette valgte en å skjære 
sterkt ned på de desentrali
serte teamene. En del stil
linger bl.a. i arbeidsterapien 
ble også inndratt, og alle 
klinikkavdelingene ble ned
lagt. (Disse hadde bygget på 
frivillig behandling under 
åpne forhold.) Endel klinikk
personale ble nå satt til å 
jobbe med tungpsykiatri 
uten å ha fått faglig innfø
ring i det på forhånd, mange 
fant situasjonen så umulig at 
de måtte sykmelde seg etter 
kort tid. Mange ansatte slut
tet også i denne perioden, en
kelte avdelinger brøt regu
lært sammen og for å dekke 
personalmangelen ble andre 
avdelinger overbelastet. 
Personalet fikk alt for 
mange oppgaver og vanske
ligheter i forhold til kapasi
teten.

DILEMMA
Mange følte at de sto overfor 
et dilemma: Når ressurs
mangelen meldte seg ble en 
del av de prosjektene som 
opplevdes som mest me
ningsfulle (desentralisering, 
rehabilitering, nevrosebe- 
handling) kuttet ut. Ressurs- 
og etter hvert personal
mangelen førte til at mulig
hetene til å ta seg tid til å for
stå ble mindre og vekten på 
kontrollfunksjonen uverge
lig ble sterkere. Følelses
messige reaksjoner måtte 
medisineres bort.

Samtidig var en blitt 
skeptisk til selve grunnlaget 

for den medisinske behand
lingsformen en satt igjen 
med.

STILLHETEN
SENKER SEG?
I den senere tid har en hatt 
saken om kvinnen som etter 
utskrivning fra Åsgård had
de blitt feilmedisinert i 10 år, 
og den bizarre situasjonen 
bl.a. på grunn av ubesatte 
stillinger har seks millioner 
de ikke får brukt. Sjefslegen 
på Åsgård skal slutte, men 
benekter at det har noe med 
forholdene på institusjonen å 
gjøre, fylkeslegen slutter og
så, i protest mot politikernes 
behandling av det psykiske 
helsevern.

På plussiden kan en notere 
at det er planer om å oppret
te en nevroseavdeling igjen, 
og at det som sagt igjen er 
opprettet en sosialtrenings
gruppe. Og en vilje til for-j 
andring finnes stadig hos det 
faglige personalet.

Likevel, de store reforme-- 
ne later til å ligge lenger ut i 
fremtiden enn noen gang.

PASIENTENE
I virvaret av innskrenknin- 
ger og omstruktureringer 
kan det bli lett å glemme 
dem saken gjelder, pasient
ene.

Det er de som ikke har noe 
behandlingstilbud der de 
bor. Det er de som kanskjd 
må vente lenge og reis^ 
langt for å få en behandling 
de desperat trenger. Det er 
dem mangelen på fagfolk 
rammer. Det er de som risi
kerer å bli stående i en helt 
umyndiggjort situasjon, og 
det er de som risikerer å bli 
utskrevet uten å ha noe å bli 
utskrevet til.

Alt det som skjer, skjer på 
deres bekostning.
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Jeg trives godt
her i bo

kollektivet
Åsgård stod ferdig i 1962 som den siste store psykiatriske institusjon
en bygget her i landet. Institusjonen hadde den gang plass til 525 pasi
enter.

Antallet pasienter har minket betraktelig siden den gang. Ned
gangen i antall pasienter har vært spesiellt kraftig bare de siste 4 åre
ne. I dag har Åsgård 170 pasienter. Vi tok en prat med Arne, som ble 
innlagt første gang på Åsgård i 1963. Inntil for 2 år siden har han hatt 
mer eller mindre tilknytning til institusjonen. De siste 2 årene har 
han bodd i et bokollektiv utenfor institusjonen. Bokollektivet ble opp
rettet som et prøveprosjekt fra Åsgårds side overfor såkalte langtids
pasienter.

Det bor 3 stykker i kollektivet, som har vært forholdsvis stabilt når 
det gjelder inn- og utflytting.

- Jeg kommer godt overens 
med de andre i kollektivet, 
sier Arne. Trives godt i kol
lektivet og liker meg godt 
her i byen.Dessuten har jeg 
god kontakt med hjemste
det, med familien. Jeg reiser 
som regel hjem hver fjorten
de dag.

— Du har vært pasient ved 
isgård sykehus nesten siden 
let ble opprettet. Har in
stitusjonen forandret seg 
nye siden den gang?

— Den har nok forandret 
seg. Før var det mye streng
ere. Den tidligere sjefslegen 

Devoid var grei. Han var vir
kelig en kjekk kar. Det had
de vært triveligere om det 
ikke hadde vært så stort. 
Tenk deg, korridoren der er 
550 m lang. Men jeg har ikke 
noe åo klage på når det gjel
der Åsgård; jeg har alltid 
blitt tatt godt i mot der. Men 
jeg trives best her i kollekti
vet. Jeg trivdes jo på Ås
gård, men når du er innlagt 
har du ikke den friheten som 
jeg har nå.

— Hvordan klarer du deg 
økonomisk?

— Nå har jeg fått pens jon 

og klarer meg bra. Dessuten 
får vi bostøtte. Hver dag er 
jeg på Åsgård og jobber på 
verkstedet. Det får jeg 150,- 
kroner måneden for pluss at 
jeg har fri kost, det vil si fro
kost og middag. Busskort til 
230,- kr. er fritt. Men jeg 
skulle gjerne hatt en skik
kelig jobb. Du skjønner jeg 
liker så godt å arbeide, har 
alltid likt å arbeide.

— Er det vanskelig for 
tidligere psykiatriske pasi
enter å få jobb?

— Før var det mye for
dommer overfor tidligere

psykiatraiske pasienter; nå 
tror jeg det har blitt bedre. 
Jeg hadde en vaktmester- 
assistentstilling i Spare
banken Nord en tid, men det 
var bare en midlertidig stil
ling. Som sagt kunne jeg 
godt ha tenkt meg en jobb, 
en kontorjobb for eksempel. 
Jeg har jo handelsskoleeksa
men. Riktignok har jeg. 2. 
maskinist eksamen, men jeg 
vil ikke tilbake til sjøen. Det 

var et fryktelig hardt miljø 
på sjøen; det var der jeg ble 
sjuk.

— Synes du overgangen 
fra Åsgård til bofellesskapet 
var vanskelig?

— Det var litt vanskelig i 
begynnelsen, men nå vil jeg 
ikke tilbake til Åsgård. Jeg 
er ikke bitter fordi jeg er 
sjuk, men skulle gjerne ha 
hatt en jobb.

PENGER

Det er stort sett fylket som 
bevilger penger til Åsgård. 
En av grunnene til at en ikke 
har fått bygd opp et psykisk 
helsevern i kommunene er 
at det fra fylkets side hev
des at en ikke kan overføre 
midler til kommunene. En 
må tro at fylkets motvilje 
mot dette ihvertfall til en 
viss grad skyldes gjerrighet 
kamuflert som prinsipp- 
rytteri. I Oppland fylke har 
en nå fått innført en slik 
overføring av midler til kom
munene. Det er altså mulig.

UFAGLÆRT

En skal ikke glemme at langt 
den største delen av per
sonalet på Åsgård er ufag
lærte — til dels svært ufag
lærte.

Et mere tragikomisk eks
empel er studenten redak
sjonen har vært i kontakt 
med som under et relativt 
kort sommervikariat plutse
lig ble forfremmet til avde
lingsleder. Under seg hadde 
han vesentlig MPer fra 
Olavsvern hvis viktigste 
kvalifikasjon var fysisk styr
ke.

Det var en nokså engste
lig student som måtte ringe 
legene for å få rede på hvem 
av pasientene som skulle ha 
hvilke medisiner.

Biokjemiker i 
siste linje

s L

Oppsigelser
? En av de hvis oppsigelse
k ved Åsgård det ble mest
' blest om var psykiateren
1 Christiane Kolberg som var
? assisterende overlege. Hun
? gikk til pressen med sine
1 klager over forholdene ved
. institusjonen. Langt flere er
a det som internt har gitt 

skriftlige begrunnelser ved 
oppsigelse der selve in- 
stitusjonssystemet og ad
ministrasjonens tackling av 
problemer har blitt an
grepet. Den nåværende 
overlegen Rafter er blant 
dem som tidligere har levert 
oppsigelse med klage over 

Harry Eliassen, As
gårds administra
sjonssjef, lener seg 
tilbake i stolen og 
myser på oss — inn
trengerne enda flere 
avisfolk som værer 
skandaler.

— Det er vanskelig 
- å nå ut, sier han. Vi 
opplever en konflikt 
mellom å klare å nå 
ut, ikke bli isolert, 
kontra å risikere å bli 
misforstått.

Du kan vel si det 
slik at vi føler oss 
som et offer for pres
sa.

forholdene. Denne ble sene
re trukket tilbake.

Det er også stor gjen
nomtrekk av sykepleiere og 
folk uten utdannelse. En 
grunn til det er at folk som 
har vært reformivrige eller 
kritiske har følt seg ugle
sett, en annen er at en mere 

— Dere benytter mye ek
strahjelper, deriblant stu
denter, hvordan fungerer 
dette?

— Så vidt jeg vet går det 
bra, veldig bra. Vi har stort 
sett bare gode erfaringer. 
Men det er jo best at per
sonalet har relevant utdan
ning. Vårt desidert største 
problem er å få stabilt per
sonell med utdannelse.

— Dere har redusert time
tallet for ekstravakter?

— Vi har omorganisert ar
beidsplanen, det er riktig.

— Har dette noe med øko
nomi å gjøre?

— Nei, det har ingenting 
med økonomi å gjøre.

— Åsgård opererer med 
overskudd på budsjettet?

— I og med at vi ikke har 
inntekter kan vi heller ikke 
ha overskudd. Men regn
skapsmessig overskudd har 
vi, — vi har penger igjen på 
budsjettet. På grunn av ledi
ge stillinger og problemer 
med å få kvalifisert per
sonell som vi har budsjettert 
med. Vi har altså overbud- 
sjettert. Jeg tror at alle store 
psykiatraiske hospitaler i 
dag har noenlunde samme 
problemer.

— Åsgård blei en gang 
regna som mønsterinstitu- 
sjon, hva har skjedd etter 
det?

Forts, s. 11

Fra «Knuder» 
av Ronald D. Laing

Der må være noget i vejen med ham
for han ville ikke opføre sig som han gør

hvis der ikke var det 
derfor opfører han sig som han gør 
fordi der er noget i vejen med ham.

Han tror ikke der er noget i vejen med ham 
fordi

en af de ting der er
i vejen med ham
er at han ikke tror at der er noget i vejen med 
ham

altså
må vi hjælpe ham til at indse at
det at han ikke tror der er noget
i vejen med ham
er en f de ting der er
i vejen med ham

generelt har ment at ledel
sen har ført en dårlig per
sonalpolitikk. F.eks. når en
kelte har måttet bytte jobb 
innen institusjonen over 
natta på grunn av omstruk
tureringer.
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Er den tøffe fyren på nabohy
belen en reaksjonær faen som 
burde vært fratatt studielånet så 
han fikk kjenne konsekvensene

av sin« 
jenta d 
romantø 
sentralij

STUDENTAVIS AS PC
REAKSJONÆRE KONSERVATIVE SOSIALDEMOKRATER

Antrekk Pelsjakke, boots Dynejakke (dyr type) Dynejakke (billig type)
Yndlingsmusikk

Spiser & drikker helst

Yndlingsavis

Country

Biff & Southern Comfort

Unngår helst aviser

Opel Ascona m/fartsstriper

Unit Five

Bacon + Bønner (Type H&P) Bacon + bønner (Blåhvite)

Aftenposten (påstår de, men i virke 
ligheten er det VG)
Chrysler

Arbeiderbladet (påstår de, men i vir
keligheten er det VG)
Talbot

Engler dale ned i 
skjul pleide vi å synge 
her nordpå når det 
nærmet seg jul.

Men det var i gamle 
dager — de gode gam
le dager om man vil. I 
dag er det visst ikke 
bare engler det som 
daler ned av ymse slag 
sånn omkring juleti
der. I den senere tid 
har en del »nisser» til
flytt de offentlige jule
trefestene her i kom
munen. Deisende ned 
gjennom pipa har de
kommet — en pipe som bå
de sosialsjefen, branntilsy
net — og lille meg, mener 
det skulle vært rensket opp 
i forlengst — av hensyn til 
de som fremdeles vil be
holde en hvit jul.

Men likevel er det ikke så 
mye det at de kommer ned 
gjennom pipa som alt de 
har oppi den som må be
kymre en skrivende knekt. 
Og da er det han må si fra
— si klart fra, at denne nis
sen må få slukket dampen
— for ikke å si hampen... 
Men da må det også røskes 
grundig opp, i flora såvel 
som i fauna.

Vi skal huske at julen

hadde en god klang her i 
kommunen til en viss »jule
nisse» kom og satte sitt 
pr eg på den. Jeg tror det er 
på tide — midt i alt det lu
gubre — at vi er villige til å 
være med på — og ta vår 
byrdefulle del av — en 
kampanje for en »hvitere 
jul» — men da må møkka 
også spres utover!

Nå vil ikke jeg — en fjell- 
fugl som hører så mangt — 
være den første til å si at vi 
burde rense ut denne »nis- 
setassen» og kanskje slakte 
ned endeli faunaen hans — 
reinsdyr har vi nok av her 
oppe som det er, men kan
skje et opphold i gruvene

på Svalbard kunne få 
slukt pipe-gløden og 
dempet noe av den ilt
re rødfargen i drakten 
til disse »innflytter- 
nissene».

Det man imidlertid 
må ha klart for seg er 
at de som vil gå i bre
sjen for en renere jul 
vil møte motstand. 
Studenter, dagdrivere 
og kvinnemaskvinner 
og andre rødstrømpete 
samfunnsomveltere 
fra miljøet omkring 
disse »nissene» vil

skrike opp om »humanis
me» og »toleranse» og 
»gammeldags jul» — det 
finnes ord visse grupper 
kan bruke på de mest ut
spekulerte måter.

I en slik strid gjør det 
utrolig godt for en for
mastelig liten skribent — 
også lille meg — å vite at 
han har støtte.

Rundt fuglebrettet mitt 
henger det 21f julenek — 
sendt meg av en gruppe 
»ekte nisser». Det er noe 
som varmer en liten fugl i 
jule frosten!

God Jul (men hold deg 
unna neket din lurvete 
rød-strupe, det er mitt.)

Sykkel

Hater

Jakkemerke
Sist leste bok

Stemte ved siste valg

Fransk racer «Trygg»

AKPere, svartinger, Hanna Kvanmo, 
f orbrukerombudsmannen...
NATO - sikkerhet og frihet
Det Beste

Fremskrittspartiet

Sosialdemokrater Konservative

X»

«W * L-
I Juleøllet er kommet!

orer ett kast!

rrestert og lagt i 
^^Jern, Alta/okkupa- 

ionsboten skal b 
rales NÅ!!! Rykk 
tilbake til 
■ politi.

Arbeiderpartiet

Michael Grundt Spang: Spionen Agatha Christie: Mord på Orient
ekspressen

Høyre

Teh deg om!

A rKO pa Rio,ro vent en ■M/y > runae;To ... f - - _______ __ Ofr • , ek^tra/Taua inn av on-
? / kei, bli til du J får en sekser.

va n n e t.

i ztvk

■ *j

*

til 
Pre

**• 

’fe

* \

FORSKUDDSLÅN! 
To ekstra kast.
Betal forskuddslån 
gantsett semester- ppgaven....

UDservert i hvit 
smoking på Charly, 
mobbes ut av spille

Far juling, ry 
felter tilbake

re

EXTRA 
pilkast!

^yUooole for- 
J’W’khold, halv 
l»i*^fart neste 
tre runder.

STARTEN er i brakka i BreiviH 
Prestvannet. Det er imidlertid» 
Først ex. phil.-eksamen i kjelltft. 
buss til byen og gå til ølhallen/to 
en av ymse grunner ga innom IS 
hvilken runde en vil ta før en th 
Og husk, hvis du ikke vil klippet

spillebrikker:
Klipp ut og krøll s
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ee standpunkter? Og 
å andre sida en grønn 
tiom er veldig for de
ig, men sjøl aldri kom

TISKE ORIENTERINGSKART
HARDRADIKALE ANARKISTER

erf Militærjakke, palestinasjal Skitten, fotsid frakk
Siste nytt i pønk (påstår de, men i vir 
keligheten er det gammal Stones)

Siste nytt i pønk

Fårikål + øl Pølser, pommes frites, Cola og 
hasj

1 like’flittig som Klassekampen (kalles «Avvisa») Tromsø (rives i stykker etter bruk)

r en Renault 4 Er mot sosialimperialismen, men har 
en Lada

Bulkete varevogn

1 rer ml el. uten Racer, minst 10 gir Sykler ikke, fikser ikke alle de 
jævla motbakkene i denne byen

W/mkIbs/ts

wT er nachspielet på 
1 ndringer på veien, 
si, dernest må en ta 
S iden. Etter det må, 

i Siden kan en velge 
)fhot MÅLET...
i|an du rive spillet at

Snuten, fattern og andre auto 
riteter

im Fritt Palestina Trivsel uten snuten
brenner Dag Solstad: Gymnaslærer 

Pedersen...
William Borroughs: Naken lunsj

■i !t kanskje Arbei- RV (eller kanskje SV) Påstår de stemte vilt, men hadde i 
virkeligheten sjekka seg et nytt 
opplegg på Rio dagen før, og kom 
seg ikke opp av senga før hele 
greia var over)

lenger enn fra Club 7 til Prelaten? 
I det hele tatt: Har det blitt vrient 
å skue hunden på hårene? Det 
kan bli lettere med

(Dette er en ide vi har rappa 
fra MAD, og tilpassa lokale 
forhold — hvis man da i det 
hele tatt kan snakke 
om å «passe» i denne sam
menheng.)

Dagen før blues
UOFFISIELT ETTERORD TIL EN EKSAMENSOPPGAVE

Nei, æsj, faen heller! Dette 
er begynnelsen på slutten. 
Begynnelsen på det som 
skulle være det dødsgode 
sluttkapitlet som skulle re
habilitere Gorgias en gang 
for alle. Og det skulle gjø
res uten at det som alt er 
sagt mange ganger, sies 
enda en gang til. Dødsgodt 
sa jeg smør! Nå hiver vi 
kladdmanuset. Ingen inn
vendinger? Nei.

Faen, vi teiper på side
tall og leverer lefsa. Ingen 
grunn til å gjøre makk
verket enda lengre. En sak 
er å levere en dårlig opp
gave. Det er lov. Men å 
henge på den et sluttkapit- 
tel hvor man prøver å bort
forklare det? Dobbeltnei. 
Subjekter & objekter 
er farligere enn man tror.

De kan lett komme på 
ville veger og begynne å 
bety en hel masse det ikke 
var meninga at de skulle.

For eksempel hadde jeg 
tenkt å skrive: Ethvert ut
sagn er grunnleggende su
bjektivt. Men det går jo 
ikke, da. Bare tenk på 
skrekkvisjonen av en riktig 
spydig sensor: Hvordan 
tror kandidaten det kan ha 
seg at dette stemmer, spør 
sensoren, når det praktiske 
liv viser, at for å bestå eks
amen, kreves et visst mini
mum av objektivitet? Sitat 
slutt.

Vi kommer ikke ut av fel
la den andre veien heller. 
Der står et kobbel med 
glefsende eksistensialister 
som med bibelsk sadisme 
eter alle objekttenkere.

Vi blir tydeligvis nødt til 
å stå til ansvar for dette 
her, enten vi vil eller ikke. 
Teip og vinn med zamme 
zinn.

NÅ ER DET FAENMEG 
MØRKT ALLEREDE!

Da Jon 
nissa 
seg ut
Bjørg Jon Jean d’arc 
som spilla fotball mellom
Brasil og 
fjella i Telemark 
skulle tilføre 
kvinnebevegelsen 
frigjørende kraft 
så de snart kunne gå med ryggsekk 
på Svalbard
Jævla inntørka 
som ikke skjønte noe 
og
Where have all the pin ups gone

Tegn et JULEABONEMENT hos

KLASSEKAMPEN
AVISA SOM TIER DER ANDRE TØR!

OKTOBER BOKHANDEL
(Grønnegt.35)
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NSUs 
kvinne

konferanse
Av TORILL RINGHOLM

Fra 5. —7. november gikk
NSUs kvinekonferanse av 
stabelen. 80 jenter fra hele

landet hadde funnet veien 
til Oslo midt i ei travel eks
amenstid.

Temaet var valgt fordi det 
er tøft å være kvinne på uni
versitetet. Det viser seg 
nemlig at kvinner har større 
problemer på slutten av et 
studium enn ved begynnel
sen av det. Det motsatte ser 
ut til å være tilfelle for menn. 
Kvinner har også større 
skrekk for eksamen og stør
re tendens til å undervurde
re egne evner og muligheter. 
I åpninga av konferansen 
blei det derfor poengtert at 
kvinner som vil arbeide for 
reell likestilling må kjempe 
på to fronter; både politisk 
kamp og bearbeidelse av eg
ne reaksjonsmåter. Nytt er 
dette jo ikke, men et gam
melt ord hevder at en god 
ting kan ikke sies for ofte.

Konferansen skulle bl.a. 
brukes til å diskutere hvor
for kvinneundertrykkelsen 
inni oss passer så godt sam
men med undertrykkelsen 
omkring oss. I gruppearbei

Stadig nye kvinnegrupper 
på universiteter og høyskoler

Sjøl om vi kanskje ikke hører 
og ser så mye til dem, ek
sisterer det en god del kvin
negrupper omkring på våre 
høyere læresteder. På kon
feransen fikk de lov å pre
sentere seg, og husker vi 
ikke feil var det 10 eller 11 av 
dem. Vi skulle gjerne gitt 
fyldig omtale av alle, men 
det tillater ikke plassen, så 
vi har valgt å gi et lite ut
valg.

På NTH, kanskje den mest 
mannsdominerte av høysko
lene, er det ei gruppe jenter 
som jobber for å auke jente
andelen på studiet. De har 
hatt en gymnasaksjon, hvor 
de reiste rundt og fortalte 
om hvordan det er å studere 
på NTH. De har også hatt en 
brevaksjon som gikk ut på å 
sende brev til alle jenter som 
kom inn på skolen, fordi det 
viser seg at mage av de jen
tene som kommer inn, sier 
fra seg plassen. I tillegg har 
de laga brosjyre hvor de for
teller om NTH og hvordan 
det er å være jente der.

Tverrfaglig kvinneforum i 
Oslo samler kvinner fra alle 
fag på universitetet. De ar
rangerer 4 møter hvert se

dene, som var en vesentlig 
del av arrangementet, skulle 
vi sette fokus på vårt forhold 
til andre kvinner og på vår 
situasjon på universitetet.

Diskusjonen gikk livlig i 
gruppene, sjøl om det kan
skje kunne være vanskelig å 
holde seg til det som skulle 
være tema — men så var det 
jo også et vidtfavnende em
ne. Synd, imidlertid, at tida 
blei så kort på slutten, under 
oppsummeringa i plenum. 
Mange kunne nok tenkt seg 
muligheta for å lufte egne 
meininger og høre andres i ei 
større forsamling enn grup
pearbeidet ga rom for.

Nytt av året var drama
grupper som blei leda av 
Anette Grønneberg, dyktig 
teaterinstruktør og drama
pedagog. Med sine improvi
serte rollespill med kon- 
feransetemaet som motiv, 

mester, sist var det med te
maet «Kvinner og kreativi
tet». Tverrfaglig kvinne
forum fins også i Bergen.

I Bergen fins også ei kvin
negruppe ved preklinisk me
disin. Den er blitt en miljø
skapende faktor, og har som 

sørga de for underholdninga 
på festen lørdagskvelden.

Innledningene var tre i tal
let, og blei holdt av Harriet 
Bjerrum Nilsen, Guro Eke
land og Torill Steifeldt. 
Harriet tok for seg forskjel
len i samhandlingsmønste- 
ret hos gutter og jenter i 
småskolen, og viste hvordan 
dette får konsekvenser for 
hvordan vi oppfører oss i 
vårt voksne liv. Det siste 
spesielt med henblikk på uni
versitetsmiljøet. Guro Eke
land, norsk spesialpedagog 
bosatt i Canada, kunne for
telle om en spesiell form for 
samtale, parsamtale, som 
hun har drevet med i en or
ganisasjon en del år. Målet 
med denne er individuell fri
gjøring, å finne fram til 
skjulte potensialer i seg sjøl 
og utnytte dem i nye situa
sjoner. Hun meinte det ville 
være ei hjelp for kvinner til å 

formål å stimulere til disku
sjon. Gruppa har flat struk
tur og er inndelt i flere un
dergrupper: bibliotekgrup
pe, avisgruppe, kulturgrup
pe og arrangementsgruppe.

Fra Tromsø presenterte 
litteraturgruppa på ISL seg,

«kvitte seg med» som gjorde 
at de undertrykte seg sjøl og 
andre. Mange hender kom i 
været etter innledninga, og 
tida som var avsatt til spørs
mål og diskusjon blei altfor 
kort. En god del syntes dette 
smakte av sjøldyrking og hy- 
per-individualisme, noe som
blei sterkt imøtegått av inn
lederen. Siste innledninga 
hadde Torill Steinfeldt. Hun 
oppsummerte erfaringer 
med forskjellige typer kvin
negrupper, og konkluderte 
med at kvinnegruppene 
stadig endrer karakter, men 
at de vil fortsette å eksistere 
sålenge det er behov for 
dem.

Konferansen bar preg av 
grundig planlegging, og blei 
gjennomført uten store for
sinkelser eller endringer i 
programmet. All ros til ar
rangørene. Men, som tidlige
re nevnt, det var for lite tid 
til plenumsdebatt. Kanskje 
det kan rettes på til neste år 
— for det blir vel kvinnekon
feranse til neste år også?

og det var også to fra kjønns- 
rolleseminaret på ISV der. 
Ellers fikk vi høre om Kvin- 
nestyret i DNS, Juridisk råd
givning for kvinner, faget 
kvinnerett og om danske og 
finske kvinneorganisa
sjoner.

Kvinnefellesskapet :
I

-svakhet og styrke I
Fra Harriet Bjerrum Nilsens innledning.

Harriet Bjerrum Nielsen er dansk og underviser 
ved sos. ped. på universitetet i Oslo. I innledninga 
si tok hun utgangspunkt i egne undersøkelser 
gjort blant småskoleelever i Danmark og jenter i 
norske ungdomsskoler og videregående skoler.

I barneskolen er jentene 
veltilpassa og konforme. 
Det er guttene som volder 
læreren problemer med 
bråk i timene. Men i og 
med at guttene markerer 
seg mer, oppleves de som 
mer interessante enn de 
stille og rolige jentene. Jen
tene blir lett betrakta som 
personlighetsløse.

Passiviteten til jenter i 
barneskolen fortsetter opp
over i ungdomsskolen og 
videregående skole, og blir 
her ofte ledsaga av mindre
verdsfølelse. Den kommer 
av at det stilles andre krav 
i den videregående skolen 
enn i barneskolen. På høye
re undervisningstrinn er 
jenter mer prega av pre- 
stasjonsangst, angst for 
konflikter og av passivitet 
enn gutter. De har til gjen
gjeld større kommunika
sjonsevne, meir ansvars
følelse og følelse av solida
ritet i forhold til mindre 
grupper.

I fritida danner jentene 
dyader, mens guttene sam
les i gjenger. Jenter er mer 
opptatt av å være sammen 
med noen enn av å gjøre 
noe sammen med noen. 
Veldig viktig er det å ha ei 
bestevenninne. Jenters 
konflikter er sjelden åpen
lyse og ofte raffinert verba
le i form. Det betyr ikke at 
de er mindre vesentlige 
enn gutters, sjøl om gutte
nes ofte gir seg voldsomme 
utslag.

Vennninneforholdet er 
sentralt for jenter. Småjen
ter bruker mye energi på å 
få ei bestevenninne, og be
holde denne. Det styrker 
selvfølelsen at ei anna er 
opptatt av en — et beste- 
venninneforhold innebærer 
at man betyr mest for det 
mennesket. Små jenter leg
ger stor vekt på likhet; å 
være likt kledd, meine det 
samme osv. Dette kan væ
re et uttrykk for svakhet, 
en angst for konflikter.

Venninnegruppa er et 
viktig sted for protest over

for voksensamfunnet. Men. 
protesten kommer ikke ut, K 
Den beholdes innafor grup ] 
pa. Det som skjer i vermin- ä 
negruppa dreier seg mye; 
om seksualitet; det snak
kes om gutter, klær, sex,: 
osv. Et paradoks for pro- 5 
gressive foreldre som gjer- > 
ne vil lære ungene opp til å k 
være uavhengige av tradi-ø 
sjonelle kjønnsroller, er at ; 
ved å slå ned på dette, slår 9 
man også ned på det eneste i 
sted hvor jenter ikke er . 
konforme, søte og veltil- il 
passede. v

r
Harriet Bjerrum Nielsen 

ser det som konstruktivt i a 
vår sosialiseringshistorie 
at jenter samler seg i grup 
per for å ta rotta på auto- ] 
ritetene. Det mener hun er3 
den eneste måten å utvikle 
seg på i et universitetssys- . 
tem som er i strid med de n 
intemaliserte kvinnever- g 
dier. Universitetet er prega 
av hierarki, atskillelse e
mellom sak og person og < 
analytisk og abstrakt argu- n 
mentasjon. r

Men Harriet gjorde også 
oppmerksom på kvinnefel-j 
lesskapets tydelige svakhe- ' 
ter. Hvis dette fellesskapet ? 
bare biir et sted for be-1« 
kreftelse, kan det bli et sted r 
hvor vi flykter fra ube r 
hagelige krav. Det kan fåg 
en stesolidfunksjon, som n 
hun kalte det. s

Det kan også være en fa- H 
re for at jentene henter a 
faglig inspirasjon hos 
menn og trygghet hos and- e 
re kvinner. Harriet hevda 
også at kvinner har vans-e 
keligere for å skille mellom < 
sak og person, og at saklig tø 
uengihet derfor kan bli opp 11 
fatta som personlige kon 
flikter. Og konflikter ska S 
per utrygghet.

Vi må ta vare på kvinne . 
fellesskapet, avslutta hun "1 
Brukt med bevissthet om*8 
dets svake punkter kan det * 
gi styrke og inspirasjon!0 
arbeidet mot kvinneunder 
trykkinga — både den i oss * 
og den utafor oss!
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Valgresultat 
avslørt før valget
•'or godt og vel 3 uker siden ble det holdt et såkalt valg i Tyrkia. Det 
ar både et valg på ny grunnlov og valg på statssjef og juntaleder 
(enan Evren.
«Resultatet av valget ble avslørt allerede flere uker før selve 
alget. Militærjuntaen ble enig om en oppslutning på 90%», sier Sadik 
telir, eksiltyrker, for tiden student i Tromsø. Han er politisk flykt- 
ling i Norge. Gelir var tillitsmann i en tyrkisk lærerorganisasjon da
an så seg tvunget til å
va innebærer den nye

I ■unnloven?
Først og fremst en kne- 
ling av all politisk aktivitet 
im går ut over det fascistis- 
8 styres politikk.
Grunnloven legger all 
akt i hendene på Evren, 
;d bl.a. at han når som 
‘1st kan oppløse parlamen- 
t.
fagbevegelsen skal ikke 
tillates å drive med eller 
uttale seg i politiske 
spørsmål.

forlate Tyrkia.
— fagforeningsmedlem

skap er kun for kroppsar
beidere :

— folk kan holdes fengslet 
i varetekt i opptil 15 dager 
før saken kommer opp for 
retten.

— myndighetene får ad
gang til å forby organisa
sjoner som strider mot 
statens interesser, bl.a. 
sosialistiske og kommun
istiske.

— pressen blir underlagt 
etter-sensur,

— det er ikke tillatt å tale 
kurdisk.

— politiske partier kan 
ikke dannes på klasse- el
ler gruppebasis.
Det er helt på det rene at 

denne grunnloven legger all 
makt i hendene på militær
regimet.

— Norge har stevnet
Tyrkia inn for
Menneskerettskommi
sjonen. Hva slags betydning 
tror du en slik aksjon har 
overfor Tyrkia?

— Jeg ser på det som en 
symbolsk handling, men det 
er bra gjort likevel. De vest
lige land fordømmer mili
tærjuntaen med ord på den 
ene siden, på den andre si
den støtter de juntaen i form 
av økonomiske og militær 
støtte.

Den amerikanske kon
gress hjelper Tyrkia med 700 
millioner dollar for 1983. Vi
dere får militærjuntaen støt
te gjennom medlemskapet i 
Nato og gjennom Verdens
banken. Jeg hadde heller 
sett at det ble kjørt en bloka
de av Tyrkia.

— Du har sammen med 
andre eksiltyrkere og nord
menn tatt inititativet til å 
danne en Tyrkia-komite.' 
Hva ønsker dere med en slik 
komite?

— Komiteen heter egent
lig Solidaritetskomite for 
fagbevegelsen i Tyrkia. Må
let er å danne en komite med 
representanter fra norske 
fagforeninger. Det er fore
løpig dannet et interimsty- 
ret. Vi håper å få alle norske 
fagforeninger representert. 
Videre vil vi ta kontakt med 
andre komiteer rundt om i 
Europa som har samme 
målsetting. Vi ønsker også å 
spre informasjon om mili

tærjuntaens voldsbruk over
for befolkningen. Siden kup
pet i 1980 er 170.000 blitt 
fengslet. Det foregår en ut
strakt bruk av tortur, og da 
spesielt i fengslene; 125 har 
mistet livet på grunn av tor

tur, 21 har blitt offentlig hen
rettet, mens omtrent 600 er 
drept på gata eller blitt fun
net døde på forskjellige ste
der.

Tone

Black Nigth
Jøss, her står jo en anne 

r de halvdrukna! Et uin- 
ressert nikk til svar.

1 Står her og betrakter livet 
ed et ironisk sideblikk?

■ Han rynker på nesa. Ty-
■ ‘ligvis ingen god begynnel-

■ — Betrakter strømmen av 
* muftens og visdommens

røstler som kommer hit
■ id for å leske sin strupe 
i ted et glass velsmakende
■ obbeltmoral?
t Svaret er bare et etter- 
’ nksomt blikk ned i det 
' art tomme ølglasset.
’ - Eller det store kjønns-
■ lledobbeltmoralspillet!

rør knallharde feminister 
[ menn myke som sauer 

i
i __

plutselig skifter ham og gjør 
seg til for hverandre etter al
le de innarvede kjønnsrol- 
lekunsters regler?

Han løfter langsomt blik
ket over kanten av glasset. 
Temaet begynner tydeligvis 
å interessere. Dessuten pas
serer et par åletrange jeans- 
bein.

— Det store kjønnsløpet! 
Den store dobbeltmoralen, 
schizofrenien, SCHIZO
FRENIEN I VÅR TID!

— Det var da voldsomt så 
hellig du plutselig var blitt 
da! Hvis du mener det der, 
hvorfor går du ikke hjem og 
setter deg og leser lekser!

— Neinei, det er ikke det 
jeg mener! Det er ikke mo

ral studentkulturen mang
ler. Det er det alltids noen 
kristne tørrpinner på me
disin som kan ta seg av. Det 
som mangler her er litt livs
frisk umoral, istedenfor det
te trøtte gamel spillet!

— Jaså, «jeg protesterer 
mot disse begredelige til
standers eksistens i den of
fentlige virkelighet». Deg 
om det, men jeg skal nå ha 
meg ei øl til!

Han går. Sammefaenkan- 
detnåvære. Jævla trøttingen. 
Selvfølgelig kan det hende 
tufsen har rett.

Men faen heller. Hvis ikke 
kartet stemmer med ter
renget, få vi begynne å 
sprenge. Mener nå jeg. 
Sprenge hva, hvem?

Isj.

erot

At Hitler, Stalin og Abraham Lincoln var 
schizofrene er utførlig klarlagt av ansette 
nervedoktore. Etiketten schizofreni sitter 
på ca. 1% av den vestlige befolkning. Nylig 
påsto en amerikansk sjeledoktor: Schizo
freni er en oppfinnelse, et organisert svind
leri fra psykiaternes side.

3IOKJEMIKER I SISTE LINJE. Forts, fra s. 7.

- - Det har skjedd flere 
s ig, en masse ... For å presi-
- re ... Vi oppdaget de uhel-
1 ge sidene ved at pasienter
- handles i en sentralinstitu- 
? Mi. Det vi kalier Hospital-
- ndromet. Det er utviklet 

lykiatraiske behandlings-
i etoder som ikke innebærer
- ispitalisering.
- Samtidig svikta tilførselen 
t i kvalifisert personell; det
- ei en slags ond sirkel. Det 
i ' også klargjort at mange
- 'beidsoppgaver som tid- 
i gere har vært forsøkt utført 
1 nenfor psykiatri egentlig

»rer hjemme i f.eks. sosi- 
sektoren, boligmarkedet, 
tføring/arbeidskraftsekto- 

r m.
s — Svikt i oppfølging av de-
■ 'ntralisering?

a. - Ja, vi var tvunget av 
i- ersonalmangel til å skrive 
1 ! pasienter før det var rik- 
g g. Alternativene, mindre 
i- stitusjoner og hjelpeap- 

irat, var ikke utbygd. Et 
»ørsmål om økonomi fordi 
Sentralisering er et dyrt 
fosjekt.

i- — Ting har skjedd innad i 
i. Mitusjonen; Tom Ander- 
1 tø leda et systemteoretisk 
t fria, et forskningsprosjekt. 
i blei nedlagt?

- Nei det blei ikke ned- 
s igt, det blei sluttført .. på 

tvida tid.
— Havblikk pensjonat var 

lansert som mulig hjem for 
utflytta pasienter. Det blei 
ikke noe av?

— Det kjenner jeg ikke til. 
Det var bare en flyveide, 
korridorprat.

— Ei nevroseavdeling 
(klinikkavdeling) blei ned
lagt og personalet overført 
til ei tungpsykiatrisk av
deling?

— Som følge av personal
mangel nedla vi ei klinikkav
deling sommeren -80. Vi 
kjenner til at pasienter nå 
må sørover til Modum Bad 
og andre institusjoner. Det 
arbeides med å bygge opp ei 
ny avdeling her på Asgård.

— Du snakka om utdan
ning i sted. Hva er relevant 
utdannelse for en administ- 
rasjonsjobb. Hvilken bak
grunn har f.eks. du?

— Ja, jeg er egentlig bio- 
kjemiker, men det betyr in
genting. Det vi mangler er 
sykepleiere o.l. Det er et 
mindre problem å få folk til 
administrasjonen.

— Ingen konflikter mel
lom psykiatriutdannede i 
den faglige ledelsen og dere i 
administrasjonen?

— Ingen ledelse blir noen 
gang god nok. Vi føler at vi 
ikke er gode nok.

— Hva vil du si til en kri
tikk som går på at probleme
ne på Åsgård er en direkte 
følge av at administrasjonen 

ikke forstår seg på psyki
atri?

— Det har aldri vært for- 
utsetninga at administrasjo
nen skal forstå psykiatri.

— Til slutt: Finnes det ei 
nedre grense også for Ås- 
gård? For hva institusjonen 
kan fungere tilfredsstillende 
med av ressurser?

— Det gjør det nok. Et 
slags krav til ressurser sett i 
forhold til arbeidsoppgaver. 
Mange vil nok hevde at den
ne ^grensa er nådd.

Asgård er en siste linje in
stitusjon; vi har ingen å 
overføre videre til. Vi kan 
ikke skrive ut pasientene til 
f.eks. sentrale institusjoner 
lenger; vi må ta problemene 
sjøl-

Ordet ble oppfunnet i 1911 
av den sveitsiske psyki
atriprofessoren Eugen Ble- 
uler. Bleuler mente, uten 
noensinne å legge fram noe 
anatomisk eller i det hele 
tatt noe klart bevis: «Visse 
avvikelser i oppførselen, 
f.eks. å betrakte noe eller 
bare å tie, liksom andre til
stander, f.eks. muskelstøl- 
het, er en sykdom i hjer
nen, schizofreni.»

Grunnleggeren av den 
moderne, psykiatriske ad- 
ferdslæren, Franz Kall
mann, klassifiserte i 1938 
den innbitte løgneren, ty
rannen, den pedantiske 
prosjektmakeren, den 
hemmede mønstergutten, 
dagdrømmeren, enstøing- 
en, det kalde, ubeslutt- 
somme og fantastiske men
nesket, det som var offer 
for overdreven skinnhellig
het, havesyke, vitenskape- 
lighet, mistro og oppsetsig
het i påfallende grad; alle 
disse klassifiserte han som 
schizofrene.For tiden an
ser Verdens Helseorgani
sasjon (WHO), at bare fire 
kriterier kvalifiserer til 
diagnosen schizofreni: for 
det første en fiks ide, for 
det andre tydelig uttalt 
upassende eller uvanlig 
oppførsel, for det tredje 
hallucinasjoner, for det 
fjerde, hyperaktivitet.

På tross av de nye re- 

kommendasjonene kjenner 
den betydningsfulle diag
nosen ingen grenser; Sov
jetleger er sikre på at poli
tiske opposisjonelle lider 
av schizofreni (kronisk til- 
ogmed) ettersom de har 
«overdrevne forestillinger 
om sin egen betydning, og 
holder fast ved sine egne 
forestillinger «uten å innse 
at de har feil». Det fins 
f.eks. psykiatrikere som vil 
behandle narkomani med 
el-sjokk, selv om det ikke 
er bevist at slike har noen 
effekt! I samtale med ame
rikanske psykiatrikere var 
sovjetlegene overrasket 
over at «ikke alle ameri
kanske hippies var schizof
rene». American Psychi
atric Association sluttet 
seg i 1975 derimot til den 
oppfatningen at ikke ulike- 
tenkende, men rasister, er 
de eneste som har smitt
somme sjelssykdommer, 
altså at «rasisme er sam
funnets sykdomsproblem 
nr. 1» — i alle fall i USA. 
Når FNs generalforsam
ling kort deretter definerte 
også sionismen som en 
form for rasisme, ble det 
vanskelig for pyskiatriker- 
gruppen å unngå sin egen 
boomerang.

Ikke bare de siden 1911 
flerfoldige ganger endrede 
teoriene om hvordan schi
zofreni har oppstått og 

hvordan den bør behand
les, beviser at schizofreni 
ikke ble oppdaget, men ble 
oppfunnet. Dette beviser 
også definisjonen av hva 
som egentlig skal oppfattes 
som en schizofren opp
førsel. Definisjonen er blitt 
forandret fra tiår til tiår. 
Schizofreni er ikke et resul
tat av empirisk og viten
skapelig arbeide, men et 
etisk og politisk spørsmål. 
Virkeligheten er nok slik at 
de gale som vi kaller schi
zofrene ikke er forstyrrede, 
men snarere forstyrrende. 
Det dreier seg mindre om 
at de selv lider, skjønt det 
også kan være tilfellet. 
Problemet er at andre lider 
i deres seiskap. Disse and
re overlater de schizofrene, 
som for det meste ikke øns
ker noen legehjelp, til 
tvangspsykiatri. Til men
talsykehusene kommer sli
ke som er til besvær for 
andre. De biir der behand
let som slaver, med insulin- 
og el-sjokk, vannbad og 
psykofarmaka. Med lege
kunst har dette ingenting å 
gjøre. Altså er tvangspsy
kiatri en disiplin for å kon
trollere sosialt avvik.

Hentet fra svenske «NU», 
tidning før marginella 
Skrevet av Horst Clasen.
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«Boka om gymnaslærer 
Pedersen er ei sabla god 
bok!» sier Dag Solstad sjøl.

Og kritikerveidet tryk
ker ham til sitt bryst, mens 
Dagbladet med krigstyper 
og mistenkelig mange spal
temeter legger AKP(m-l) 
for døden. Går alt etter pla
nen, forenes sosi
aldemokratiet og 
det avproletari- 
serte SV i be
gravelsen, og ned
legger krans «for 
tru om dei ikkje vil 
sakne det som ein 
kjær gammal 
uvenn», Homp- 
land? Men Solstad 
nevnte aldri noen 
sotteseng.

Oktober har nok venta på 
denne boka. Den kunne ha 
kommet fra en av de som 
blei frelst og lurt og ikke 
ana konsekvensene — men 
som heldigvis så farene og 
konverterte i tide til Sosi
aldemokratiet og Karrie
ren.

Da hadde det blitt sure 
oppgulp og jævla krigs- 
hissere og væpna revolu
sjon og fy fan. Altså ei bok 
om midlene og ikke målet.

Solstad snakker også om 
midlene, ironiserer, men 
det ligger hele tida bak — 
Pedersens stille jubel.

For Pedersen kan jub
le. Mens vi flirer av de gær- 
ne AKP’era som trudde de 
kunne bli kinesere og fore
ta lobotomi på Stalin, når 
vi grøsser over partidisip
lin og syns at sjølproletari- 
sering er sprøtt, så veit Pe
dersen at det er ikke det

som er poenget. Se deg 
rundt. Vold, korrupsjon, 
bomba, krigene etter kri
gen. Reagan, Begin, Kho- 
meiny. Eller like ille: Wil
loch, Tor Halvorsen og Kå
re Kristiansen. Der fortel
ler oss om bragdene sine og 
ber oss om tillit. Tillit ? ?

Verden er gal, vi er styrt 
og manipulert av partier 
som tenker makt og profitt. 
Og som forteller at om de 
gir oss 50 øre mer for ti
men, så er det en seier, at 
det vanlige menneske i 
Norge i dag har personlig 
frihet, at vi lever godt og er 
lykkelige.

Det er løgn.
AKP(m-l) var de første, 

og hittil de eneste, som sa 
at 50 øre mer for timen ikke 
er nok. Det må mer til. Vi 
har en sjanse, og den må vi 
ta, for ingen er interessert i 
å gi oss den.

Dag Solstad har kritisert 
midlene, Pedersen 
jubler over målet.

Boka slutter 
med en frafallen 
Ludals tale om 
sosialdemokra
tiets herligheter.

Sjølsagt kunne 
Pedersen ha gitt et 
svar. Han gjorde 
det ikke. Fordi vi 
kan tenke sjøl hvis 
vi vil, begynne dis

kusjonen der boka slutter. 
Snakke om midlene. Når 
diskusjonen i dag tar ei an
na retning, trur jeg det er 
fordi venstresidas intel- 
ligensia mye heller vil se 
AKP- enn AP-blod. De er 
som mafiaen, skyter bare 
sine egne.

Berit Sy r stad

Dag Solstad:
Gymnaslærer Pedersens 
beretning om den store 
politiske vekkelsen som 
har hjemsøkt vårt land. 
282 s. 118 kr.
Forlaget Oktober.

Innkjøpsstop på 
Universitetsbiblioteket 

Siden juni i år har det ikke blitt bestilt inn nye bøker til Un 
versitetsbiblioteket. Grunnen til dette er budsjettoverskri 
eiser.
Det er en uventet prisstig
ning på bøker og tidsskrifter 
som er årsaken til at vi har 
kommet opp i denne situa
sjonen, sier UB-sjef Ole A. 
Brønmo. — Prisstigningen 
for tidsskrifter siste år var 
ca. 20 prosent. For bøker har 
den vært enda høyere. Bøke
ne bestilles svært lang tid i 
forveien, og det er vanskelig 
å beregne prisstigningene. 
Man har til enhver tid 
20 000-25 000 dokumenter i 
bestilling. Innkjøpsbudsjet- 
tet sist år var ca. 5,5 milli
oner kr. En 20 prosents pris
stigning er altså en betydelig 
utgiftsøkning.

På grunn av de lange be
stillingstider er det først nå 
at innkjøpsstoppen begynner 
å merkes. Men hvor lenge 
skal dette fortsette?

— Innkjøpsstoppen vil bli 
opphevet ved overgangen til 
nytt budsjettår. De bøkene 
innkjøpsstoppen har stanset 
vil bli bestilt, stoppen vil 
ikke etterlate varige hull i 
samlinga.

— Vil vi kunne få samme

situasjon til neste år?
— Nei, vi vil kjøre en for

siktig innkjøpspolitikk. Inn
kjøpene vil ikke bli større 
neste år, men forhåpentlig
vis spredt over hele året.

— Hvilke utslag vil for
siktigheten få?

— Det vil gå ut over lit
teratur som er perifer i for
hold til undervisning og 
forsking som drives her. 
Bredden vil bli litt skade
lidende, vi vil prioritere bø
ker som vi regner med at vil 
bli etterspurt, nå og i fremti
den. Men vi har stadig et re
lativt stort budsjett, over 6 
millioner, det er ingen grunn 
til dramatisering.

Hva er det man i praksis 
kjøper?

— Alt som kommer ut på 
norske forlag som er av in
teresse for universitetet. Det 
som vil falle utenfor er ty
pisk kiosklitteratur, og hob
bypreget litteratur. Vi kjø
per inn en del barnelittera
tur, men vi velger ut den de
len som brukes i universite
tets undervisning.

Vi kjøper heller ikke bøk 
til fag det ikke undervises I

— Hva med fag det er p 
ner om å opprette?

— Vi kjøper ikke det h 
ler, til det er presset fra al 
rede eksisterende fagomi 
der for stort. Men de nye f; 
ene som opprettes, har gj 
ne såpass nær sammenhe 
med allerede eksisteren 
fag at vi har mye av littei 
turen til dem — økonomi 
et typisk eksempel. Det si 
godt gjøres å finne områt 
vi er blanke på.

Hva gjelder Norge, prøv 
vi også å få med alt av kull 
rell interesse. Men nors 
bøker betyr lite på tot 
budsjettet, det aller me 
går til utenlandsk litterats

— Hvordan er utsiktene k 
kommende år?

— Vi regner med en iL 
ning i bokbudsjettet på 1® 
med inflasjonen. Deknii 
for i år og neste år vil bli i 
dårligere enn for 70-åi 
Men altså: Ingen grunn 
panikk.

■

r . «

Ikke 
bevilg- 
ninger 
til hus- 
ville-her- 
bergene. 
Hvor 
feirer 
de «hus
ville» 
jula?



13

Revy
hele året

Petter Dass møter 
1000 studenter i Tromsø

Hva syns dere om den re
vyen dere har bak dere?

— Vi hadde en del be- 
gynnervansker siden det 
var første gangen. Men vi 
har da lært av feilene vå
re. Til neste år planlegger 
vi bedre og begynner tid
ligere med alt. Både 
tekstene og framførelsen 
skal bli mer gjennomar
beidet. Faktisk har vi al
lerede begynt, styret er 
konstituert og vi er i gang 
med tekstskriving.

Blir neste års revy an
nerledes, eller blir stilen 
som i år?

— Det ligger mye i 
tekstgruppa, styret ad
ministrerer bare, men vi 
har jo en tekstansvarlig 
— meg! Kanskje blir det 
ikke fullt så søtt til neste 
år, mer snert og fylde!!!

Det går rykter om at 
dere har en del andre pro
sjekter på gang?

— Vi har lyst til å f å i 
gang en studentradio, for 
eksempel i revyperioden, 
men vi er helt på begyn- 
nerstadiet ennå.

Så har vi lyst til å enga
sjere andre studenter, 
f. eks. fra Tromsøstuden- 
tenes idrettslag til å ar
rangere - turnering, og 
kanskje vi kunne hatt en 
revystafett med antrekk 
og sånt, og visekvelder og 
alt mulig. Kanskje vi kan 
lage begynnelsen til en 
skikkelig studentuke.

Vi har store drømmer 

om å f å i gang en student
kro også. Foreløpig mest 
drømmer, men det er ting 
på gang...

Har dere noe organisert 
samarbeid med andre 
grupper på universitetet?

— Vi har planer om å få 
kontakt med Studenter- 
samfunnet, TSI, student
avisa og andre interesser
te og skape et miljø ut av 
det, så vi ikke bare sitter 
på hver vår topp.

Det viktigste er å skape 
et miljø, det var det vik
tigste med revyen også.

Men hvordan kan folk 
få bli med på herlighete
ne?

— Vi skal prøve å få en 
slags oversikt før regist
reringa og så verve en del 
folk da, det avhenger jo 
litt av hvor mye det blir 
noe av. Og folk kan skrive 
til revykontoret (boks 635, 
9001 Tromsø) eller ringe 
Thor Haugen (10 011, linje

Vi vil veldig gjerne ha 
kontakt med folk. Det å 
være med på revy er ikke 
bare å være skuespiller. 
Det er masse arbeids
oppgaver. Folk som vil 
skrive eller har ideer el
ler ett eller annet å bidra 
med, må bare hive seg 
rundt.

Neste år satser vi alt på 
å få en enda bedre revy. 
Vi har ikke slått oss til ro 
selv om vi hadde publi
kumssuksess i år.

tter Dass møter 1000 studen- 
i Tromsø? Dette må da væ- 
tull og oppspinn fra ende til 
tien!
Kanskje er du blant dem 
n tenker slik etter å ha sett 
erskrifta. Og selvfølgelig 
r du rett. Typen daua jo førr 
lår sia!
Derimot er det ikke bløff, 
tte med de 1000 studentene 
n kommer til byen. Fra hele 
irden vil de komme forå væ- 

’ med på neste sommers sto- 
studentbegivenhet: Nordisk 
identmøte, eller STUM-83, 
n det også kalles. I ei uke, 
12. til 8. august, vil 

, UM-deltakeme være med 
. sette sitt preg på Tromsø og 
i iiåpentligvis lære nordnorsk 

kultur og gjestfrihet å kjenne.
Nordisk Studentmøte er en 

årviss begivenhet, som går på 
omgang mellom de kristelige 
student- og skoleungdoms
lagene i Norden. Neste år er 
altså turen kommet til Norge 
og Tromsø, og komiteer i Oslo 
og Tromsø har allerede i et års 
tid vært i gang med planleg
ginga. Daglige bibeltimer un
der temaet «Jesus — verdens 
lys» vil være den «røde trå
den» i møtet, som for øvrig 
skal avvikles i og omkring 
Tromsøhallen. Ellers røper 
programkomiteen seminartil
bud med over 30 emner som 
spenner fra dukketeater til 
fred og nedrustning. En av da
gene er «alternativ dag» — et

ter bibeltimen (som ikke skul
kes på gode kristelige mø
ter! !) — kan deltakerne velge 
mellom ulike turer og aktivi
teter som setter Tromsø og 
Nord-Norge i fokus. Dessuten 
ryktes det at store premier 
utloves til den første dansken 
som våger seg opp på Troms- 
dalstind...

For oss som er med på 
planlegginga av STUM-83, er 
det etter hvert blitt ganske 
klart at dette er et kjempear
rangement. Det kreves sjøl
sagt at mange ivrige hender 
er med og løfter i flokk, — 
både før og under møtet. Så 
bli med og ta i et tak, du og
så! Du kan melde deg ved 
kontoret til Norges Kriste- 

lige Student- og Skoleung
domslag i Grønnegata 68.

Men dette med Peter Dass 
— det var altså ikke sant?

Joda. Han kommer, han 
også! Alle studentmøter 
med respekt for seg selv, har 
jo en æresstudent. Og som en 
av de mest innbarka og sær
prega nordlendinger gjen
nom tidene, falt det naturlig 
å tildele Hr. Petter denne 
honnøren. Han vil derfor 
ganske sikkert være med og 
kaste glans over STUM-83 
fra begynnelse til slutt.

At han faktisk tilbragte 
studietida i København får 
så være...

Jakten på Tirpitz, 
Arnøytragedien, 
operasjon Martin 
og Sepals.

av
Gunnar Pedersen

edag 14. november arrangerte Studenter- 
mfunnet i samarbeid med Palestinakomi- 
en og Palestinafronten diskusjonsmøte i 
ennkantina. Under tittelen «Hvem har rett 
Palestina?» innledet Jan Benjamin Rødner 
i «Med Israel for Fred» og forsker Håkon 
ang, hentet opp til Tromsø fra henholdsvis 
slo og Danmark.

Rødner startet kjekt og friskt 
med å si at palestinerne har 
lidd mye urett — og det har 
også jødene. Både jøder og 
palestinere var et fredsels
kende folk, men palestina- 
arabeme, som han konse
kvent kalte dem, var vel 
egentlig de heldigste for de 
hadde 22 (arabiske) land å 
vende tilbake til (en egen pa
lestinsk stat ville bli det 23.) 
mens jødene bare hadde bare 
ett. Derfor ville han hvis han 
hadde fått velge, heller vært 
palestiner enn jøde.

Dessuten, palestina-ara- 
beme har Israel å takke for at 
de er et eget folk, for hadde 
ikke Israel — det eneste de
mokratiet i Midtøsten — vært

der, hadde de andre araberne 
utslettet dem.

Ellers så sa han noen glupe 
ord om sionismen: «...den er 
jødedommens overlevelses
lære, som er nødvendig hvis 
jødene fortsatt skal eksistere 
som (et) folk.» — «Antision- 
ismen er egentlig diskrimi
nering av jødene ført opp på 
statsplan. Hevder vi pale- 
stina-arabemes rett til egen 
stat, har også jødene rett. 
(Husk de 6 millioner i kon
sentrasjonsleirene! )»

Han avsluttet med å si at 
Israel har vist fredsvilje, pa- 
lestina-arabeme og jødene

Da de norske 
styrkene la ned våp

nene den 10.6.1940, var 
det klart at en videre militær 

motstand på nordnorsk jord måtte 
bli en underjordisk, illegal kamp.

Denne boka gir et bilde av hovedtrekkene i 
denne motstandskampen.

260 sider

UNIVERSITETSFORLAGET

kr 145,00
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NKS er AKP(m-l) sin stu
dentorganisasjon. Det betyr 
at vi slutter oss til AKP sitt 
prinsipprogram, og går inn 
for at arbeiderklassen gjen
nom væpna revolusjon skal 
opprette proletariatets dik
tatur. Dette er et nødvendig 
overgangssamfunn — sosial
ismen - som er forstadiet for 
det klasseløse samfunnet - 
kommunismen.

Hvorfor væpna revolu
sjon? Fordi borgerskapet 
har et voldsapparat — hær, 
politi — som vil bli brukt til å 
undertrykke arbeiderklas
sen i en revolusjonær situa
sjon. Chile er et eksempel på 
å prøve å innføre sosialis
men med fredelige midler, 
og det ble drukna i et blod
bad.

Etter at arbeiderklassen 
har tatt over makta — prole
tariatets diktatur — vil det 
ennå være store problemer; 
hvordan planlegge økonomi
en til folkets beste, hvordan 
sikre demokratiet til det sto
re flertallet. Kontrarevolu
sjonen i Sovjet viser hvordan 
feil behandling av viktige 
spørsmål under sosialismen 
kan føre til at et nytt borger
skap befester seg og tar over

makta. Kina har kanskje 
bedre forstått hvor viktig det 
er å prioritere de demokra
tiske rettene til folk, men har 
kanskje undervurdert betyd
ninga av økonomien.

I Norge i dag kjemper vi 
mot borgerskapet sin under
trykking av arbeiderklassen 
og vanlige folk. F.eks. prø
ver borgerskapet å velte den 
økonomiske krisa over på 
vanlige folk — ved å kutte 
ned på bevilgninger til skole- 
og utdanningssektoren, hel
sesektoren, kreve lønns
nedslag, samtidig som even
tyrlige oljeinntekter fra 
Nordsjøen brukes til rask 
nedbetaling av utenlands
gjeld, og profitt til oljesel
skapene. Vi går mot an
grepene på studentøkonomi
en, mindre stipendandel, hø
gere rente og kortere ned
betalingstid på studielån, 
noe som undergraver kravet 
om lik rett til utdanning.

Internasjonalt støtter vi 
frigjøringsbevegelsene som 
slåss mot imperialismen i 
den 3. verden og andre ste
der — PLO i Midtøsten, fri
gjøringsbevegelsene i Af
ghanistan, Sør-Afrika, El 
Salvador. Vi mener at det

viktigste fredsarbeidet i dag 
er kampen disse bevegelse
ne fører. Den retter seg di
rekte mot grunnlaget for 
krig i verden — nemlig den 
imperialistiske utbyttingen 
av folk og nasjoner. Det er 
disse bevegelsene som står i 
fremste linje i kampen mot 
imperialismen — de mest 
aggressive USA og Sovjet. Vi 
støtter også kampen for 
gjensidig nedrustning, spe
sielt fra USA og Sovjet si si
de, men vil også advare mot 
en tendens i fredsbevegelsen 
til å undervurdere Sovjet
-imperialismen. Fredsmars
jen til Sovjet i sommer var et 
utslag av denne tendensen. 
En «fredsmarsj» til USA un
der Vietnamkrigen for å få 
en dialog med lederne der, 
ville blitt møtt med sterke 
reaksjoner.

NKS i Tromsø driver bl.a. 
med studiesirkel for folk 
som er interessert i politik
ken vår, om økonomi, hvor
for vi går inn for sosialisme 
og kommunisme. Folk som 
er interessert, kan kontakte 
Oktober bokhandel i Grøn- 
negata.

NKS — Tromsø

Konkurranse!
NYTT NAVN TIL 
STUDENTAVISA!!

Pils i premie!!!
Studentavisa skal få nytt navn! Redaksjonen 
har bestemt seg for å bytte ut det riktignok in
formative, men gørr kjedelige nåværende 
navn. Med dette utlyses derfor:
NAVNEKONKURRANSE
Forslag leveres skriftlig til redaksjonen innen 
10. desember.
Juryen består av Reidun Karlsen, Anton Myh- 
ra og Tone Johannesen.
Premien er 1/2 kasse pils til vinnerforslaget. 
Det utdeles også tørstepremier.

To på gata
Nord-Europas minste enquete
Går du på hovedallmøtet?

Tv*

qn

Storgt. 42,
Tromsø. Tlf.: (083)86 260

Steder med 
matkultur

Ja, såsant jeg får tak i 
barnevakt. Jeg synes en 
bør følge med litt, selv om 
jeg ikke har så mye tro på 
at det nytter så mye i det
te 10-året. Må se på stu
dentorganisasjonene som 
fagforeninger for studen
tene. NSU er jo på en må
te studentenes fagforen
ing.

Nei. Før har det vært mye 
som har vært tatt opp som 
ikke angår studiesitua
sjonen, ikke studenter 
som studenter. Det er en 
tendens til klikkdannelse, 
det er stort sett de samme 
som prater. Og derved 
stort sett de samme me
ningene som presenteres 
hver gang.

Når man skal spise W'.

Matnyttig o 
om studielån.

Studenter • Skoleelever
Opprett studiekonto hos oss. Del gir reit til:

Forskuddslån
Tilleggslån 
Etableringslån

Ta kontakt med oss for nærmere opplysninger.

Jtwntø* 
Sparebank
-der det skjer noe

ønsker fred. Og vi får lyst d 
å legge til: «Så ta da mid 
hender og la oss være vennl 
— takk for at jeg fikk kon, 
me. Amen.»

Så var det Håkon StaiJ 
tur. Han var palestinervert 
men hadde tydeligvis bli 
lullet i søvn av den denJ 
kratiske og fredelige Raf 
ner, for det første han slo e 
tertrykkelig fast, var at Røt 
ner og han egentlig var enig 
om så mye. Han forsøki 
halvhjertet å gå inn på pøls 
vevet til Rødner, men i ft 
dens og demokratiets nav 
ble stort sett det meste > 
motpartens påstander s: 
ende ubesvarte. Han utme 
ket seg i stedet med sii 
brilliante kunnskaper om p 
lestinemes og jødenes hi 
torie. Og disse øste han i 
over forsamlingen i ti mini 
ter, i tyve minutter, i tred 
minutter... Ja, fyren ble 
oppildnet — av sin eg 
stemme antakelig — at c 
ble nesten umulig for mø: 
ledelsen å få komme til or 
med opplysning om tidsrai 
me og slikt, innimelk 
gamle anekdoter om kors: 
rere og opplysninger om 
Stang sjøl kunne arabii 
etc. etc. og atter etc.

Det siste vi merket oss 
vi stakk hodet for langt ne 
ølflaska, var en påstand < 
at godeste Håkon Stang ik 
støttet PLO-charteret < 
retten til å vende tilbake 
sitt eget hjemland. Det vi 
ende i for mye blod.

Dermed kunne alle trel 
pusten dypt inn og ta pau 
Og så kunne møtet fortsel 
sterkt forsinket.

Debatten ble «snill», b< 
av og til avbrutt med uti 
fra Rødner. Som f.eks.: 
som bryr seg mest om pe 
stineme er jødene! Og i 
nisk nok kunne alle und 
skrive på det, til og med i 
searbeideme som ha< 
vært i Libanon i somm 
Men det måtte en Mads ( 
bert til for at Rødrier ski 
kaste den demokrati! 
maska han hadde hatt på s 
hele kvelden. Hvilke krig« 
lover følger Israel? I 
Gamle Testamentets, s« 
ble utlagt som «øye for ø 
land for land», eller Gene 
konvensjonens, spurte ( 
bert med klar adresse til 
banon i sommer. Rødi 
kvitterte med ei lengre 
greiing om moralnormen 
Det Gamle Testament 
fortreffelighet. Repres 
tanten fra «Med Israel 
Fred» ble også stilt til vej 
med utsagnet om Israels 
hans) forhandlingsvilje i 
både Israel (og Rødner) il 
vil forhandle med den er 
legitime representanten 
det palestinske folket, n« 
lig PLO. Da måtte det vi 
andre forhandlingspartn« 
og hvem var disse andre, 
det spurt. Og det var i dei 
forbindelse at Rødner sa 
menliknet PLO med mafi< 
i USA. Og her samlet vel h 
hans demokratiske og 1 
delige sinnelag seg i et nø 
skall. Men sjøl om mf 
kom skjevt ut fra begym 
sen, så rettet den palesti 
ren som tok ordet på slut 
av kvelden mye opp 
igjen å vise til historien. D 
som en sjølforelsket 
ekdoteforteller som Stang 
sine tider var, men ved 
henvise til staten Israels I 
torie som er eneste lang I 
torie om ekspansjonisme 
krig. «Israel vil ikke fred, 
vil krig’», avsluttet han 
både Rødner og andre si 
har illusjoner om stal 
Israel og sionistledernes 1 
ståtte fredsvilje.
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Kaptein store piratkurs

I Skaffe seg sender
jen greieste måten å skaffe 
fg senderen på er å bestille 
>n fra Josti Electronic, 
ingedevej 116, 2820 Gentof- 
, Danmark. Det enest som 
engs for å bygge den er litt 
irktøy (loddebolt, etc.), litt 
igerferdighet og tålmodig- 
>t. Sender kommer på mel- 
m 2 og 300 kroner. An- 
iende hva du skal bestille, 
legen liste. Senderen leve
ls også ferdigbygget, men 
ed en ekstra signalforster- 
ir som kan skape pro- 
emer. Vi anbefaler derfor 
bygge senderen selv, uten 
inne forsterkeren. Jfr. fig. 
og 2.

Montering
inderen settes sammen 
ngående de enkelte kom- 
mentenes plassering, se 

2), og monteres i en me- 
llkasse. Kassen deles i to 
ed en tynn metallplate som 
rues fast i bunnen. Sende- 
n monteres i den ene halv- 
ilen, og antenne føres di
kte ut på baksiden av kas- 
n. Det er lurt å lage et hull 
lekselet like over C6 slik at 
nderfrekvensen kan stilles 
n uten å åpne kassen. De 
mge ledningene føres over 
len andre halvdelen av kas
en, og '-----------*-------- *-----
pyter

her monteres strøm- 
og drossler/RF-cho-

Motstanden 
otstanden R 5 må tilpasses 
in kassettspilleren som 
uples til senderen. Hvis den 
5 vi anbefaler gir et dårlig 
äsultat, prøv andre ver
ier! !

Strøm
trømkilden må være et bat- 
iri. Gamle bilbatterier er 
tmerkete. Det holder lenge 
ied et kassert bilbatteri 
)m du får gratis på en ben- 
nistasjon. Med ett tvolv-

JEMA

METALL SKJERM

Kasset- 

spiller

volts bilbateri har senderen 
en rekkevidde på ca. 
300—500 meter. Senderen tå
ler max 45 v, men økes bat
terispenningen er det mulig 
R 5 må skiftes. Prøv deg 
fram! Høyere batterispen
ning gir lengre rekkevidde.

Antenne
Antenne lages av flat an
tennekabel (flatkabel). Det 
lages en T-sløyfe. Det er 
viktig at tverrliggeren på 
T-en, og kabelen opp til 
tverrliggerne tilpasses den 
bølgelengden som benyttes. 
Angående antennelengde, se 
eget skjema. Angående ut
seendet og rekkevidde på an
tennen, se fig. 3.

Sending (ulovlig)
Ledningene til kassettspil
leren koples til høyttalerut- 
gangen. Signalstyrken juste
res med valumkontrollen. 
Skru så høyt som mulig, uten 
at det skurrer i en mottaker 
plassert ca. 100 meter fra 
senderen. En hvilken som 
helst batteridrevet kassett
spiller kan benyttes.

Lesestoff:
Gateavisa fra og med 5/79, 
men vær oppmerksom på at 
mye av det som står der er 
direkte feil og kan ødelegge 
senderen.

Klar til bording, bemann 
batteriene!!!

Sortebill, Kaptein

FIG.l: KOPLINGSSK

Dette trenger du: (nummerne er Josti 's betegnelse på varene)

Nr Verdi Varenummer Betegnelse Farvekode
RI 100 ohm 32.101 Motstand brun, sort, brun
R2 10 kohm 32.103 Motstand brun, sort, orange
R3 10 kohm 32.103 Motstand brun, sort, orange
R5 220 kohm 32.224 Motstand rød, rød, gul
Cl 3 pF 41.337 Pin-up orange, sort, hvit
C2 470 pF 41.471 Pin-up gul, fiolett, brun
C3 470 pF 41.471 Pin-up gul, fiolett, brun
C4 4.7 uF/16 V 4401 Elektrolyt.
C6 20 pF 4505 Trimmekondensator grønn
TI BSY 88 Transistor

+ Kjøleribbe for BSY 88
1 stk. Print HF 65p Glassfiberprint
1 stk. monteringskasse 9522
1 stk. bryter 5308

+ 4 stk drossler/RF-choke, verdi: 15 uH (leveres ikke av Josti)

1. <---

1“_C2T1 R2 t
C4
II - ClII

—C3 f

1

□ r

Hvis noen ønsker å snakke med Kaptein Sorte- 
Bill personlig, formidler redaksjonen gjerne kon
takt. Vi vil imidlertid gjøre oppmerksom på at 
selv om det er lov å bygge en slik sender som 
Kapteinen beskriver, er det ikke lov til å sende 
med den. Men som man kanskje aner, er Kap
tein Sorte-Bill ingen spesielt lovlydig person ...

F/G.3:
ANTENNE DERSOM EN SENDER PÄ 90 MHz 

160 cm

, 320
480cm, osv

Antennelengde
Formelen for antennas lengde er slik: 300/Mhz : 0,5 x 0,96 = 
lengde.

Det vil si at dersom frekvensen en sender på er 90 MHz, 
må tverrliggeren på T-en være 1,6 meter.

Lengden på oppføringskabelen finner en ved å gange et 
hvilket som helst helt tall med denne lengden.

Noen eksempler på antennelengder ved forskjellige frek
venser:

Hvis en sender på 85 MHz lengde 169 cm
på 90 MHz lengde 160 cm
på 95 MHz lengde 151,5 cm
på 100 MHz lengde 144 cm, osv.

OKTOBER BOKHANDEL ir
GRØNNEGT. 35

ÅPNER IGJEN I NYOPPUSSEDE LOKALER!
Kast ikke pengene i havet, stikk 
heller innom oss og få en kopp kaffe.

Ferske JULEGAVETIPS:
Bøker:

- Michelet: Terra Roxa
- Solstad: Gymnaslærer Pedersen ...

(les anmeldelse i dette nr.)
etc., etc., og atter etc.

Plater:
Vi tar stadig inn nytt!

Tegneserier:
Kom og se eneste spesialbutikk i byen.

Merker:
Vi prøver stadig å holde oss ajour.

Ennå billige klassikere og annet igjen fra salget i høst

Kast ikke pengene i havet, stikk 
heller innom oss og få en kopp te.

Revolusjonære hilsener.
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Tromsøs grå eminense
Det er ikke noen tvil. Harald Ryel er 
Tromsøs grå eminense. Han er en 
kjent skikkelse i bybildet. Men om det 
ytre er grått, er personligheten desto 
mer fargerik.

Harald tar seg gjerne en prat med

folk, han haster ikke avgårde. Så kjen
ner han da også hele byen, i hvert fall 
de som våger seg ut i Tromsøs natteliv.

Vi sitter på Prelaten og prater, et na
turlig møtested.

Hva slags yrkesbakgrunn 
har du?

— Jeg er nå utdanna elek
triker. Jeg jobba en tid som 
skipselektriker til sjøs. Jeg 
kom meg litt rundt da. Var 
trappevasker i Brooklyn. 
Siste båten jeg var på brant 
ned. Jo, en har da vært med 
på litt av hvert.

Du har bodd det meste av 
ditt liv i Tromsø. Synes du 
byen har forandret seg mye i 
de siste 10 årene siden uni
versitetet kom?

— Byen har forandret seg 
bare til det bedre. Det var 
trasig i 20-åra, jo jeg synes 
det går framover. Ideen til 
universitetet i Nord-Norge 
ble plantet av en grosserer i 
Mo i Rana tidlig i 20-åra. 
Han var en virkelig fantast. 
Han ville bl.a. planlegge 
jernbane fra Mo i Rana til 
Moskva. Han var nå en slags 
nessekonge i Mo. Under et 
besøk i Tromsø traff han 3 
venner og på en fest på 
Grand bestemte de seg for å 
gi 3 millioner for opprettelse 
av universitetet i Nord. Men 
enden på det hele ble at de 
fikk skrapt sammen 2000 
kroner som ble satt på ei 
bankbok. For ca. 15 år siden 
havna boka her j Tromsø, og 
det va* blitt 3000 kroner med 
renters rente. Så ble det inn
kalt til viktig «bønnemøte» i 
handelsstanden, hvor for
mannen mente at beløpet 
måtte fordobles, og det skul
le skje i løpet av møtet. Det 
er det dyreste møte jeg har 
vært på! Men vi fikk nå 
skrapt sammen sju tusen 
kroner. Vi prøvde jo og å få 
folk til å tegne medlemsskap 
for en tier. Akademikerne 
var pessimister, de hadde 
ikke noe tro på et universitet 

* i landsdelen. Nå er det jo en 
realitet og har vært det i 10 
år.

Du er nå å se på de fleste ste
der her i byen. Du ble obser
vert på studentersamfunns- 
møte her i våres?

— Jeg er nå litt nysgjer
rig, men jeg synes Studen- 
tersamfunnet har gått ned
over. Det Studentersamfun- 
net som er nå forstår jeg 
ikke. Jeg husker Studenter- 
samfunnet for 12 år siden da 
det ble starta. Birgitt Garder 
var spesielt flink til å orga
nisere. Hun fikk tak i så 
mange farverike innledere 

w som kunne snakke fritt. Det 
var den gang det ble holdt 
fester på Åsgård i forbindel
se med studentersamfunnet. 
Det var en fin fest det første 
året. Det andre året brant 
festlokalet ned. Det var futt i 
Studentersamfunnet den 
gang!

Det ble holdt fester på det 
utestedet som i dag heter Rio

Ja denne lua har jeg fått av ei fin Kårvik-bærte.

Bravo, vi danset jenka så he
le gulvet gynget.

Jeg har vært på studen- 
tersamfunnsmøter i Oslo og
så. Når jeg kom fra sjøen 
brukte jeg dra å høre på stu
dentene. En gang holdt Stray 
innledning, pluss en masse 
andre skurker.

Tromsø klarte å trekke til 
seg forelesere allerede før 
universitetet kom?

— Ja, han Arild Haaland 
var nå her oppe og under
viste, to år før universitetet 
kom. Jeg var på hver eneste 
forelesning han holdt i to år. 
Han var god bestandig.

Det er nesten blitt en «infla
sjon» av søringer her i byen. 
Hvordan ser du på denne «in
vasjonen»?

— Jeg er glad for det, tri
ves i byen. Jeg har nå opp
levd Tromsø i så mange tids
bolker, og byen har nå alltid 
vært en slags kryssings- 
plass. Det har vært fullt opp 
av utlendinger på havna til 
enhver tid. Russerne kom hit 
med de flatbunnede båtene 
sine for å bytte grovt mel 
med fisk. Kvaliteten på fis
ken var kanskje ikke den al
ler beste, men for disse folka 
fra det dypeste innlandet var 
det en delikatesse. Men 
tromsøværingene kunne ikke 
ete ufesk da sånn som de 
gjør nå.

01-hallen er en gammel tra
disjon her i byen?

— Ja nå er jo øl-hallen 
mest en øl-café. Før var det 
illustrasjoner i taket som en 
avholdsmann her i byen had
de tegna. I tiden før for
budstiden var det populært å 
dra ut på verdens lengste 
bar; sør-jetéen. Der satt de 
og drakk, og det hendte jo at 
en og annen falt i vannet. En 
gang kom polisen og skulle 
redde noen som lå der og 
flaut.

Men det viste seg å være 
bare noen tomme esker. Til 
slutt gikk avholdsfolket med 
på å åpne øl-hallen slik at pil
sen kunne drikkes under 
streng bevoktning.

Stengningstida har alltid 
vært klokka 5, og det var for
di at arbeidsfolka ikke skulle 
bli fristet når de kom fra 
jobb, men skulle gå rett 
hjem til kjerringene sine.

Det var vel ikke mange kvin
ner å se på øl-hallen før?

— Ja det var jo manns
dominert, det var ikke me
ningen at det skulle være 
noen kvinnfolk der. Ikke var 
det toalett for kvinner heller, 
det kom først seinere.

Men det kom jo ei og anna 
troillkjerring innom, men 
det var som regel for å hente 
mannen sin.

Ishavskongen Johan Ruud

Samfunnsvitere har du ikke I 
så veldig mye til overs for?

— Det er noen snobber 
som kaller seg vitere. Jo fle
re samfunnsvitere vi får, jo 
dårligere går det.

Ottar Brox
Har ved oppslag på hele 
universitetet, i uke-bulletin 
osv. kunngjort at han har 
somla bort et manus. Vi 
konstaterer en nyvinning: 
At enkelte av proffene er 
ganske svimete, er en 
lenge kjent sak. At de skry
ter av det, er imidlertid noe 
nytt.

Nytt fra bystyret
Arbeiderpartiets ordfører
kandidat Helge Jakobsen 
er en vittig sjel. Under de
batten før bystyrets histo
riske dobbeltvedtak om 
røykfrie soner, fortalte en 
av representantene om 
problemer når han og hans 
kone (henholdsvis ikke- 
røyker og røyker) ville få 
ved restaurantbesøk. Ja
cobsen repliserte da at det
te måtte da være en kjær
kommen anledning til å 
slippe unna kona for en 
stakket stund. Vi ser fram 
til en arbeiderpartistyrt by 
med konefrie soner på re
staurantene.

hadde forresten kontortid på 
øl-hallen. Han ble kalt 
ishavskonge fordi han hadde 
felt flest isbjørner. Det hend
te han hadde tatt seg et glass 
for mye, og en gang sendte 
han bud etter en trillebår for 
på den måten å komme 
hjem. Men de som hentet 
den fikk beskjed om å få tak i 
en trillebår med rundt hjul, 
ikke firkantet, for da sa det 
bare dunk, dunk i hodet 
hans!
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Det har vært mye spekula
sjoner rundt alderen din. Er 
du villig til å avsløre hvor 
gammel du er?

— Jeg er nå født i 1915. De
re kan regne ut sjøl, dere har 
vel lommekalkulator.

Og med dette ønsker Studentavisa alle sine lesere (og for
retningsforbindelser!!) et framgangsrikt nytt år!

Mens vi har sittet her og pra
tet, har vi stadig blitt av
brutt av folk som ville prate, 
si meg; kjenner du alle her i 
byen?

— Å nei, det er opptil flere 
støkka jeg ikke kjenner, sier 
Harald Ryel og gliser over 
en kald pils.

Tore og Tone

Nytt fra bystyret II 
Vår muldvarp i admini
strasjonen opplyser oss om 
at AP er solid i klemme når 
det gjelder å finne en 
troverdig motkandidat til 
ordfører Erlend. («The 
man they love to hate»). 
Den vittige Helge Jakobsen 
later til å være mer ring
vrak enn ringrev, alterna
tiv 2 Wiggo Fjellberg skal 
etter sigende være så kon
servativ at han er motstan
der av blåhvite matvarer, 
om tredje kandidat, Stei
nar Dreyer, heter det «... 
ja, jo...»

Jan Benjamin 
Rødner
Var i ilden på studentsam 
funnsmøte om Palestina 
konflikten. Han poengterte 
der gjentatte ganger ai 
man hadde for stor avstand 
til konflikten. Til stede var 
også helsearbeidere med 
ferske erfaringer fra Li 
banon, og flere palestinere, 
deriblant en tidligere PLO 
soldat. Hva hadde du ven 
tet, Jan Benjamin, en hel 
bataljon?

Oss vrak imellom: ]
Bygging av husvilleher- 
berge i Tromsø er nå skutt 
helt ut i det blå. Vi får bare 
makte presset, krysse fing 
rene og håpe på bedre tider 
innen vi går dukken.

Raketter
er i skuddet for tida. Vi li 
ker best sånne med mye 
fres i. Og vi skjønner ikke 
hva fredsbevegelsen brå 
ker for — NATO’s nye ra
ketter fungerer jo ikke like 
vel.
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Nytt fra parnasset
Under en konsert på Palet
ten midt i november, opp
tro en kjent lokal felespiller 
sammen med Hans Rotmo 
Vedkommende var for an 
ledningen såpass påseilet 
at han hadde de største pro 
blemer med å få fela til å 
lyde riktig. Den snarrådige 
Rotmo stemte straks i med 
«Hammerfossens brus», en 
låt som handler nettopp om 
en full felespiller. Publi
kum fant det hele svært un
derholdende.
lerens reaksjon er 
kjent.


